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V našom „špici“ (ako miesto na námestí 
familiárne voláme) každoročne vyras-
tie stromček, ktorý ozdobujú deti zo 

škôlky vlastnoručne vyrobenými ozdobami, 
ktoré spravili spoločne s pani učiteľkami.
Zdal sa nám ten stromček smutný keď tam len 
tak sám stál.
Nápad spraviť k nemu dvoch Luskáčikov vzni-
kol popri tvorení s mojimi deťmi, keď sme 

ručne maľovali adventný kalendár, kde som 
práve maľovala maličkého Luskáčika.
Spojili sme dve hlavy, moju a Jojovu Facunovu, 
porozmýšľali aký materiál použiť, aby boli do-
statočne veľký, stabilný a vydržali nápor vetra, 
no a už potom išlo všetko ako po masle. 
O pár dní tu boli dvaja Luskáčikovia. Dvojme-
trové postavičky z rozprávky strážia vianočný 
stromček.

Veľmi pekne ďakujeme technickému úseku za 
pomoc a pani učiteľkám za krásne vyrobené 
ozdoby na vianočný stromček.
Viac foto nájdete na webe obce.

Danka H.
Foto: Danka H.

Kde sa vzali, tu sa vzali...
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editOriÁl

Človeku by sa zdalo, že pandemická si-
tuácia, ktorá zmrazila život a obmedzila 
aj náš pohyb, sa postará aj o „mŕtvu se-
zónu“ v politike. Opak je však pravdou. 
Najmä v poslednom  štvrťroku rýchlo sa 
striedajúce pokyny a smernice nám často 
robili vrásky. Vysvetlenia sme sa nikde 
nedočkali. Jedna inštitúcia sa vyhovárala 
na druhú. Tak sme sa snažili robiť všetko 
tak, aby sme chránili najmä ľudí. Jedno-
duché nebolo ani celoplošné testovanie. 
V obci boli zriadené dve testovacie mies-
ta. Ale ešte v piatok večer, v sobotu sa 
malo testovať, neboli zdravotníci. A tak 
začalo telefonovanie a prosenie. Zvládli 
sme to. Obe testovacie miesta boli otvo-
rené. Bol to ťažký týždeň.
Všetci sme čakali, že si potom vydýchne-
me a snáď sa začne život normalizovať. 
Ale opatrenia sa neuvoľňovali. A my sme 
si chceli uctiť skupinu ľudí, ktorá v tejto 
dobe je tá najzraniteľnejšia a mala by v 
čo najväčšej miere obmedzovať kontakty 
- našich seniorov. Každoročné spoločné 
stretnutie neprichádzalo do úvahy. A tak 
sme ich za dodržania všetkých potreb-
ných opatrení navštívili v ich domovoch. 
Jednoduchá situácia nie je ani v škole. 
Možno to vyhovuje deťom, najmä tým 
starším, ale určite nie rodičom. 
Vo februári nás čaká najnáročnejšie šta-
tistické zisťovanie s viac ako 100-roč-
nou tradíciou, ktoré sa koná každých 10 
rokov. Sčítanie obyvateľov. Tentokrát to 
už nebude na papierových formulároch. 
Prvýkrát v histórii sa sčítanie vykoná 
elektronicky a každý sa sčíta sám, prípad-
ne s asistenciou. Viac sa o tom dozviete 
v článku. Venujte tomu pozornosť. Týka 
sa to naozaj každého z nás bez rozdielu 
veku.
Doba nám prináša prekážky, ktoré sú pre 
nás nové. Snažíme sa ich zdolávať naj-
lepšie, ako sa dá. Popritom ani nevieme, 
ako ubehol rok. V nástennom kalendári 
je posledná strana. Blížia sa najkrajšie 
sviatky roka, Vianoce. Budú iné. Opa-
trnejšie. U niekoho možno v karanténe. 
Aké budú? Stretne sa rodina spolu pri 
stole? Na druhej strane je možno toto 
príležitosť, keď si uvedomíme, čo sú tie 
naozaj pravé hodnoty. Nie sú to znač-
kové a drahé darčeky ani prehýbajúce sa 
stoly. To nám pokoj nezabezpečí. Možno 
na chvíľu. Veci po pár dňoch stratia svoj 
lesk, trh donesie niečo lepšie, nové. Čo 
predsa musíme mať...  Prestali sme sa te-
šiť z maličkostí. Niekde som čítala peknú 
myšlienku, že človek je bohatý v závislosti 
od toho, koľkých vecí je ochotný sa vzdať. 
Skúsme sa aspoň nad tým zamyslieť. 
Prajem vám všetkým pokojné Vianoce 
a v novom roku si prajme pre všetkých 
hlavne zdravie. Skúsme nájsť v sebe to, čo 
človeka robí človekom.

Sprísňovali sa opatrenia a za najviac postihnu-
tú skupinu ľudí boli označení seniori. Aj my 
sme si tých svojich chránili. Začali sme rozvá-
žať obedy aj tým, ktorí si ich chodili osobne 
brať do spoločenskej miestnosti. Ponúkali sme 
ľuďom, že im budeme robiť nákupy, ale túto 
možnosť využilo niekoľko seniorov hlavne 
pred veľkonočnými sviatkami. Za túto službu, 
poskytovanú prostredníctvom kuchyne, sme 
dostali poďakovanie, čo nás veľmi potešilo. 

Prišlo leto a uvoľňovanie opatrení. Ľudia za-
čali cestovať do zahraničia. Začiatkom sep-
tembra začalo pribúdať pozitívnych prípadov 
v stovkách, ba až v tisícoch. A znova sa začí-
nali sprísňovať opatrenia, z ktorých nás malo 
vyslobodiť celoplošné testovanie, o ktorom sa 
obce dozvedeli dva týždne pred jeho realizá- 
ciou. Malo byť dobrovoľné, ale nakoniec sa ho 
zúčastnilo aj veľa tých, ktorí sa nemuseli dať 
otestovať, keďže modrý papier mal byť vstu-
penkou k lekárovi, na poštu, skrátka k voľnej-
šiemu pohybu. Podmienky sa menili v prie-
behu dňa aj trikrát. Čakali sme na skúsenosti 
z prvého kola, zo Žilinského a Prešovského 
kraja. 

Celoplošné testovanie

Uskutočnilo sa v dňoch 31. októbra a 1. no-
vembra. V našej obci sme mali dve odberné 
miesta. Kontaktovali nás príslušníci ozbro-
jených síl SR a spolu sme riešili,  ako a kde 
bude prebiehať testovanie. K nám boli pri-
delení naši spoluobčania, a to pán Stanislav 
Planka a Marek Bača. Najväčším problémom 
bol zdravotnícky personál, ktorý sme hľadali 
prostredníctvom rozhlasu, ale aj cez internet. 
Boli sme radi, že sa nám hlásili aj naši obyva-
telia. No nestačilo sa prihlásiť na obci. Na tieto 
účely bola zriadená linka. Deň pred odbermi 
si miestnosti prebrala hygiena a vo večerných 
hodinách si miesta prevzali aj zástupcovia vo-
jakov. Zároveň boli privezené testy. 

Ešte sme si preverovali, akí zdravotníci k nám 
prídu. Správa, ktorú sme dostali, nás nepote-

šila. Vyzeralo to tak, že jedno odberné miesto 
vôbec neotvoríme a jedno nebude úplné. Se-
strička z Paderoviec, ktorá sa hlásila k nám, 
bola pridelená do Hornej Krupej. Osem hodín 
večer a my nemáme ľudí. Našťastie existujú 
sociálne siete, kde som napísala, že z dôvo-
du chýbajúceho zdravotníckeho personálu 
odberné miesta pravdepodobne neotvoríme. 
Ozvala sa mi pani z Paderoviec, že je sklama-
ná, že je pridelená do Krupej a my nemáme 
personál. Toto okamžite vytelefonoval pán 
Planka a pani aj s ďalšou zdravotníčkou boli 
pridelené k nám. Takže jedno odberné miesto 
bolo vyriešené a druhé neisté. Našťastie opäť 
prostredníctvom sociálnych sietí sa ozvala 
jedna naša občianka, že má švagrinú, ktorá je 
ochotná robiť odbery, ale len vonku. Pre nás 
ako stvorené, pretože pri pošte sa robili odbery 
pod stanom. Bolo možno pol jedenástej v noci 
a volala som ešte pánovi farárovi Vivodíkovi, 
ktorý nám ponúkal z útulku klienta, bývalého 
zubného technika. V noci ponúkla svoju po-
moc ďalšia pani, s ktorou som sa dohodla, že 
ak budeme potrebovať, ráno jej zavolám. Bola 
som rada, že pred polnocou sa mi podarilo 
zohnať  troch ľudí a my budeme môcť odberné 
miesto otvoriť. Ráno o 6 hod. sme sa dozve-
deli, že nám boli pridelení dvaja študenti me-
dicíny, takže sme mohli  začať.  Samozrejme, 
nesmiem zabudnúť na zamestnancov, ktorí sa 
do tejto akcie zapojili. Svoju pomoc tentoraz 
ponúkli aj dvaja poslanci, ale keďže sme mali 
už personálu dosť, ich služby sme nevyužili. 

Na dvoch odberných miestach sa v priebehu 
dvoch dní otestovalo 1602 ľudí, z čoho pozi-
tívnych bolo 8 %, pozitivity bolo 0,5. Kolektívy 
na odberných miestach tvorili zväčša občania 
našej obce. 

Touto cestou sa chcem poďakovať všetkým 
dobrovoľným hasičom, vďaka nim všetko pre-
behlo v poriadku a v pokoji. 

Božena Krajčovičová

BOlO tO na pOslednú chvíľu
Prišla doba, s ktorou nikto nerátal. Už v marci sa začali robiť opatrenia proti šíreniu pandé-
mie COVID-19. Počiatočný nedostatok rúšok sme riešili ich šitím a rozdávaním do každej 
domácnosti, nákupom dezinfekcie, dezinfikovaním detských ihrísk a verejných priestran-
stiev. Nikto nič nevedel, obávali sme sa všetci, sledovali sme denné prírastky pozitívnych 
ľudí. 

zhltnú veľké investície
Veľkou záťažou na rozpočet obce 

sú obecné byty. Každoročne sa do 
nich investujú nemalé financie. Ne-

majú ani 20 rokov a už sme vymieňali stre-
chy, vchody, postupne opravujeme kúpeľ-
ne a na dôvažok sa začiatkom decembra 
opravovali stupačky. Voda zatekala a ľudia 

sa nám sťažovali, občas urgovali, ale k ich 
výmene sme museli pristúpiť komplexne a 
naraz. V bytových domoch 461, 462 a 463 
by už mali mať pokoj. Zároveň sme v týchto 
bytových domoch vymenili aj merače vody. 

Božena Krajčovičová
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dostali sme od štátu návratnú finančnú výpomoc 
62-tis. € ako kompenzáciu výpadku podielových daní.

Zo zasadnutí zastupiteľstva
Od posledného vydania novín sa konalo zastupiteľstvo 2x, 21.9. (6 
poslancov z 9) a 18.11.2020 (7 poslancov z 9). Po uzávierke novín sa 
konalo zasadnutie 10.12., o ktorom sa viac dozviete na webe obce. 
Obecné zastupiteľstvo na svojich zasadnutiach
 
vzalo na vedomie:
uzn. 372, 411/VIII – kontrolu plnenia uznesení,
uzn. 373/VIII - správu  z kontroly vykonávania finančnej kontroly,
uzn. 374/VIII - kontrolné zistenia NKÚ SR z kontroly zameranej na 
zníženie administratívnej záťaže občanov pri výkone úradnej agen-
dy samosprávy v obci,
uzn. 375/VIII - Monitorovaciu správu programového rozpočtu 
obce k 30.06.2020,
uzn. 382, 384/VIII - rozpočtové opatrenia č. 26-29/2020, RO č.36/
OZ /2020,
uzn. 408, 459/VIII - informácie zo zasadnutí komisií pri OZ,
uzn. 422/VIII – správy nezávislého audítora k účtovnej závierke a 
konsolidovanej účtovnej závierke obce k 31.12.2019,
uzn. 463/VIII - vzdanie sa funkcie hlavnej kontrolórky k 15.11.2020 
Bc. Aleny Haršányiovej,
uzn. 464/VIII - stanovisko hlavnej kontrolórky k dodržaniu podm-
ienok prijatia návratnej finančnej výpomoci vo výške 62.174 €.

schválilo:
uzn. 370, 410/VIII – program zasadnutia,
uzn. 376, 377/VIII - Správu riaditeľky ZŠ s MŠ a riaditeľky ZUŠ o 
výchovno-vzdelávacej činnosti v školskom roku 2019/2020,
uzn. 378, 380/VIII – informáciu riaditeľky ZŠ s MŠ a riaditeľky ZUŠ 
o pedagogicko-organizačnom a materiálno-technickom zabezpeče-
ní výchovno-vzdelávacieho procesu v školskom roku 2020/2021,

uzn. 379, 381/VIII - Školský vzdelávací program ISCED 1 a ISCED 
2 v školskom roku 2020/2021 pre ZŠ s MŠ a ZUŠ,
uzn. 383, 385, 386, 387, 388, 389, 465/VIII - RO č. 34/OZ /2020, 
35/OZ/2020 a RO č. 37/OZ/2020; RO č. 38/OZ/2020, RO č. 39/
OZ/2020 a č. 40/OZ/2020; RO č.41/OZ/2020; RO č.42/OZ/2020 a č. 
43/OZ/2020; RO č. 44/OZ/2020 a č.46/OZ/2020; RO č.45/OZ/2020 
a č. 47/OZ/2020, RO č. 48/OZ /2020 a RO č.49/OZ/2020,
uzn. 390/VIII – zmenu v návrhu VZN o prideľovaní bytov,
uzn. 391/VIII – VZN č. 128 o podmienkach prideľovania nájom-
ných bytov obstaraných z verejných prostriedkov,
uzn. 392/VIII - Zriaďovaciu listinu Dobrovoľného hasičského zbo-
ru obce Jasl. Bohunice, 
uzn. 393/VIII - Požiarny poriadok obce Jasl. Bohunice,
uzn. 394/VIII - Rokovací poriadok Obecného zastupiteľstva obce 
Jasl. Bohunice,
uzn. 395/VIII - prenájom nebytových priestorov o výmere 19,79 
m2 v budove Zdravotného strediska na dobu neurčitú spoločnosti 
Entec, spol. s r. o.,
uzn. 396/VIII - prenájom nebytových priestorov o výmere 76,20 m2 
v areáli ubytovne  na dobu neurčitú spoločnosti Sӧhner Kunstoff-
technik GmbH,
uzn. 397/VIII - doplnenie ďalšieho účastníka kúpnej zmluvy,
uzn. 398, 399/VIII - ukončenie zmluvy o budúcej kúpnej zmluve – 
predaj pozemku,
uzn. 400, 401/VIII - zámenu nehnuteľného majetku obce – pozem-
ky,
uzn. 402/VIII - nájomnú zmluvu o nájme nehnuteľností za účelom 
ich využívania na brokovej strelnici v areáli Mlyn,
uzn. 404/VIII - výšku nájomného za pozemky v areáli Mlyn vo výš-
ke 85 €/ha/rok, 

Dôvodom na napísanie tohto článku boli 
otázky mnohých z vás: „Prečo si obec 
neuctila duchovného, ktorý vysviacal 
Kostol sv. Michala po jeho rekonštruk-
cii?“  Musím priznať, že som veriacim 
dala za pravdu - patrilo by sa aspoň kyti-
cu. Aj keď možno bolo myslené zo strany 
farského úradu osláviť vysviacku kostola 
v skromnosti, ktorá je jednou zo základ-
ných mravných cností, predsa to mohla 
byť napoly cirkevná a napoly svetská 
záležitosť. Neboli sme pozvaní, ale aj na-
priek tomu dôstojný pán poďakoval  obci 
za dotácie, vďaka ktorým mohli byť opra-
vené obidva kostoly - sv. Michala a sv. 
Martina. Výška dotácií, ktoré obec po-
skytla farskému úradu na takéto opravy 
za posledných desať rokov, činila 283.270 
€. Aj v rokoch 2007 a 2008 obec prispela 
na opravu striech čiastkou 111.200 eur. 
Čiastka 394.470 € nie je malá, ale kostoly 
sú dominantou obce a aj ich výzor by mal 
byť odrazom kultúrnej a spoločenskej 
vyspelosti obce a jej občanov. 

Božena Krajčovičová

prispeli sme   neKOnečnÁ stavBa
Hasičskej zbrojnici už nikto inak nepovie iba 
nekonečná stavba. Od začiatku sa stretávame 
so samými problémami. Najskôr jedna firma 
v konkurze, potom nová súťaž a ďalšia firma 
v konkurze. V apríli sme urobili prieskum 
trhu na dokončenie strechy. Výherná firma 
po obhliadke stavby nacenila práce, ktoré je 
najnevyhnutnejšie urobiť. Po prerokovaní 
na stavebnej komisii a následne obecnom 
zastupiteľstve sa začalo 7.9. s prácami. Dnes 
už je konečne strecha hotová, sú zrealizované 

výplne otvorov a počas zimy sa budú premo-
čené steny vysúšať. Na túto prácu sa podu-
jali noví členovia Dobrovoľného hasičského 
zboru obce pod vedením veliteľa Ing. Milo-
ša Rapanta. Počas zimy sa budú pripravovať 
podklady pre nové verejné obstarávanie. Dú-
fajme, že bude platiť staré známe - Do tretice 
všetko dobré a konečne sa prihlási do súťaže 
firma, ktorá nám už stavbu dokončí. 

Božena Krajčovičová
Foto: MD
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uzn. 406/VIII - nevyhnutné stavebné práce na stavbe hasičskej zbroj-
nice (strecha, izolácia a elektrika) tak, aby nebola prekročená suma 
180-tisíc € bez DPH,
uzn. 407/VIII - uzavretie zmluvy na nenávratnú finančnú výpomoc z 
Ministerstva financií SR vo výške 62.174 €,
uzn. 409/VIII - spôsob prenájmu nehnuteľného majetku obce, plyná-
renské zariadenie – Rozšírenie distribučnej siete a pripojovací plyno-
vod k stavbe IBV Dubová ulica,
uzn. 412/VIII - ukončene rozpravy k interpelácii,
uzn. 413/VIII – VZN č. 129 o poskytovaní jednorazových dávok v 
hmotnej núdzi a mimoriadnych dávok obcou,
uzn. 414, 415, 416, 417, 418/VIII – zmenu v návrhu VZN o posky-
tovaní dotácií,
uzn. 419/VIII – VZN č. 130 o poskytovaní dotácií  z rozpočtu obce,
uzn. 420/VIII - VZN č. 131 o miestnych daniach a miestnom po-
platku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na rok 2021,
uzn. 421/VIII - VZN č.132, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č.92 o po-
skytovaní sociálnej služby, spôsobe a výške úhrady za sociálnu službu 
v ZpS BOHUNKA,
uzn. 423/VIII - odpredaj nehnuteľného majetku obce - pozemok v k. 
ú. Paderovce,
uzn. 424/VIII - spoločné hlasovanie o 29 uzneseniach z podkladové-
ho materiálu,
uzn. 425-453/VIII - spôsob odpredaja pozemkov na IBV na Dubovej 
ul.,
uzn. 454, 455/VIII - odkúpenie pozemku v k. ú. Jaslovce, do majetku 
obce v cene 10 €/m2,
uzn. 456/VIII – cenník športovísk (zverejnený v novinách),
uzn. 457, 458/VIII – poradovníky na 1- a 2-izbové byty (viď. tab.1),
uzn. 460/VIII - použitie dotácie poskytnutej Rodičovskému zdru-
ženiu pri ZŠ na učebné pomôcky a reinštaláciu notebookov tak, aby 
mohla byť zabezpečená on-line výučba angličtiny,
uzn. 461/VIII - prenájom plynárenské zariadenie – Rozšírenie distri-
bučnej siete a pripojovací plynovod Dubová ulica na dobu neurčitú 
nájomcovi SPP – distribúcia, a. s., 
uzn. 462/VIII – odovzdanie vodnej stavby – pitný vodovod na ul. 
Dubová a Orechová do prevádzky spoločnosti TAVOS a. s..

poverilo: 
uzn. 403/VIII - starostku Boženu Krajčovičovú na podpis Nájom-
ných zmlúv s vlastníkmi pozemkov nachádzajúcich sa v areáli Strel-
nice v lokalite Na Mlyne.

ruší:
uzn. 371/VIII - ruší uznesenie č. 299/VIII zo 17.12.2019,
uzn. 405/VIII - uznesenie č. 353/VIII z 22.6.2020.

Uznesenia sú krátené. Zápisnice zo zasadnutí zastupiteľstiev nájdete 
na webovej stránke obce https://www.jaslovske-bohunice.sk/samospra-
va/obecne-zastupitelstvo/zapisnice-oz/. 

BH

Tab. č. 1 Schválený poradovník na obecné byty:
1-izbové byty

1. Emília Grubárová, Hervartov
2. Marián Trgala, Jasl. Bohunice
3. Róbert Tichý, Jasl. Bohunice
4. Martin Straka, Jasl. Bohunice
5. Tibor Chorvatovič, Jasl. Bohunice
6. Radovan Hulík, Jasl. Bohunice
7. Ida Trníková, Jasl. Bohunice
8. Lucia Zacharová, Jasl. Bohunice
9. Rastislav Blanárik, Jasl. Bohunice

2-izbové byty
1. Eva Heráková, Bučany
2. Dušan Lackovič, Jasl. Bohunice
3. Barbora Malá, Jasl. Bohunice
4. Patrik Magula, Jasl. Bohunice
5. Marek Juhász, Jasl. Bohunice

prečO sa
 zastavili prÁce

V priebehu septembra sa začalo s výstavbou chodníka od konca miestnej 
časti Paderovce po firmu Ekofit a Anju. Možno ste si všimli, že práce sa 
zastavili a pýtate sa, prečo sa na stavbe nepokračuje. Dôvodom je novo-
stavba rodinného domu, ktorého majiteľ si musí ešte dobudovať podtláč-
kou prípojky, pretože všetky siete sú v mieste budovaného chodníka. Do 
konca roka by mala byť stavbu ukončená. 

Božena Krajčovičová
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problémy 
s usádzaním 

bahna
Koncom septembra sme odstavili závla-
hový vodovod. Zároveň sa odstavil aj 
prítok do meandra, pretože počas jesene 
sme mali zámer vybudovať kalovú jamu 
a stavidlo na prítoku do meandra. Vybu-
dovaním stavidla chceme zabrániť nate-
kaniu kalnej vody počas búrok a príva-
lových dažďov do meandra, kde sa blato 
usádza. Raz za 3 - 4 roky je potrebné ho 
vyčistiť.  Od roku 2012 sa za čistenie a 
odvoz kalu zaplatilo cca 20-tisíc €. Kvôli 
usádzaniu bahna boli na meandri osade-
né hrádze, ktoré napomáhajú tomu, aby 
sa bahno neusádzalo po celej dĺžke me-
andra. Skoro dvojmesačné dažde nám 
zabránili v prácach a s výstavbou sa za-
čalo s oneskorením. 

Božena Krajčovičová

Všetci, ktorí máme v domoch a bytoch 
zavedený teplovod, sme pocítili, čo je 
to, keď sa  nekúri. Sychravé počasie sa 

vpíjalo pod kožu a čím  viacej sa hodiny po-
súvali k večeru, tým viacej zostávalo zima. Ľu-
dia nadávali a šomrali. Pracovníci Slovenských 
elektrární potvrdili, že mali veľké úniky vody, 
ale poruchu nemohli dlho nájsť. Nikde sa ne-
prejavovali zmeny.  Zrejme nikoho nenapad-
lo, že práve pod umelým ihriskom môže byť 
porucha. Až po odstránení umelého koberca 
a odkopaní rozvodov sa zistilo, že porucha je 
veľká a dokonca hrozilo, že sa nebude kúriť 
ani v noci. Voda tiekla pod hlavné ihrisko a 
presakovala až pod telocvičňu základnej ško-
ly. Údajne jej tam vytieklo aj za priehradu. Na 
odstraňovaní poruchy sa pracovalo dva dni. 
Keď si konečne mohli majstri povedať hotovo 
a začali tlakovať, vypadla elektrika. Našťastie 

poruchu odstránili ani nie do hodiny a mohlo 
sa začať kúriť. No trvalo dosť dlhú dobu, kým 
sme začali pociťovať vytúžené teplo. Ráno bolo 
vidieť, aká pohroma zostala na ihrisku. To už 
dokopy nedáme. Akoby sme predpokladali, 
že môže nastať takýto problém, na tento rok 
schválilo obecné zastupiteľstvo projektovú do-
kumentáciu na multifunkčné ihrisko, ktoré sa 
bude nachádzať práve v týchto miestach. Za-
čiatkom budúceho roka sa začne s verejným 
obstarávaním. Keď pôjde všetko dobre, kon-
com roka by sa mohlo 
športovisko využívať. 
Fotky z poruchy nájde-
te na webe obce.

Božena Krajčovičová
Foto: ZK

zOdpOvedným prístupOm 
zísKavaJú vÁžnOsť

Po výmene veliteľa Dobrovoľného hasič-
ského zboru Jaslovské Bohunice je cítiť, že 
prišla nová krv. Do zboru sa vrátilo veľa 
hasičov, ktorí predtým odchádzali. Sú veľmi 
aktívni a spolupráca s  obecným úradom je 
na veľmi dobrej úrovni, čo sa o predcházaj-
úcom vedení nedalo povedať. Dodnes ani 
na výzvu nám neboli predložené doklady, 
ktoré sme od odchádzajúceho veliteľa pýtali 
a vôbec nereagoval ani na písomné výzvy. 
Je vidieť, že novému veliteľovi Ing. Milošo-
vi Rapantovi ml. hasičstvo prirástlo k srdcu 
a práce v zbore sa chytil hneď od začiatku. 
Chlapci majú veľa cieľov, len ešte chvíľu po-

trvá, kým všetko dajú do poriadku. Ako sa 
mi sám veliteľ priznal, že niekedy si ich ha-
siči z iných jednotiek doberali,  pretože na 
dennom poriadku likvidovali bodavý hmyz. 
Ale aj osy a sršne dokážu ohroziť život 
človeka. Zodpovedným prístupom si svo-
ju vážnosť získavajú aj v okolí. Veliteľ Ing. 
Miloš Rapant ml. nastúpil začiatkom de-
cembra do svojej prvej práce v Hasičskom a 
záchrannom útvare hlavného mesta Sloven-
skej republiky Bratislavy. Prajeme mu veľa 
osobných a pracovných úspechov.

Božena Krajčovičová

tO už dO pôvOdnéhO 
stavu nedÁme

nOvý spôsOB platenia
 pOplatKu za stOčné

Kanalizačná sieť a čistička odpado-
vých vôd je v majetku obce. Má to 
svoje výhody aj nevýhody. V posled-

nej dobe sa zo strany používateľov znižujú 
poplatky za stočné, nakoľko čím ďalej tým 
viac rodinných domov má vlastnú studňu 
a používa úžitkovú vodu zo studne nielen 
na polievanie záhrad a trávnikov, ale aj na 
pranie, umývanie a WC. Preto je stále väčší 
rozdiel v množstve vyčistenej vody na čis-
tičke odpadových vôd a množstve vody, za 
ktorú občania zaplatia poplatok za stočné. 
Náklady obci zostali, ale poplatky na ich 
pokrytie sa znižujú. Z tohto dôvodu obecné 
zastupiteľstvo svojím uznesením stanovi-
lo minimálne množstvo odvedenej odpa-
dovej vody 25 m³/osoba/rok ako základ 
pre výpočet ceny za odvádzanie odpado-
vých vôd do obecnej verejnej kanalizácie. 

Prvýkrát boli zasielané faktúry za stočné za 
prvý polrok 2020 v mesiaci júl podľa spotre-
bovaného množstva vody, ktoré fakturovala 
Trnavská vodárenská spoločnosť. Násled-
ne prebehne opis vodomerov a nahlásenie 
stavu na TAVOS, ktorá zašle faktúry za 
spotrebu vody za druhý polrok 2020. Po 
doručení vyúčtovacích faktúr za spotrebu 
vody pristúpi obec k fakturácii poplatku za 
stočné. U domácností, ktoré majú spotrebu 
vody podľa faktúr minimálne 25 m³/osoba/
rok a viac, podľa skutočnej spotreby. U do-
mácností, ktoré majú spotrebu menšiu ako 
25 m³/osoba/rok, bude rozdiel prirátaný ku 
skutočnej spotrebe. Tieto faktúry budú do-
ručené pôvodcom odpadovej vody v mesi-
aci január a február 2021. 

mm
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Obec má vo vlastníctve 96 nájomných 
bytov, ktoré sú v súčasnej dobe všet-
ky v prenájme. Podmienky a spôsob 

ich prideľovania v prípade uvoľnenia sa ria-
dia zákonom č. 443/2010 Z. z. o dotáciách na 
rozvoj bývania a o sociálnom bývaní a Vše-
obecne záväzným nariadení obce Jasl. Bo-
hunice č. 128 o podmienkach prideľovania 
nájomných bytov obstaraných z verejných 
prostriedkov. 

Podľa citovaného zákona k žiadosti o pridele-
nie nájomného bytu (tlačivo nájdete na webo-
vej stránke obce) musí byť doložený priemerný 
čistý mesačný príjem v domácnosti, ktorá bude 
byt užívať. Predkladá sa príjem za predchád-
zajúci kalendárny rok. To znamená, že za ka-
ždého člena domácnosti musí byť priložený 
príjem za daný rok. Ak sa jedná o zamestnan-
ca, tak potvrdenie od zamestnávateľa, ak je člen 
domácnosti živnostník, tak kópiu daňového 
priznania. Keď bol niektorý člen domácnosti 
v priebehu roka nezamestnaný, potvrdenie z 
Úradu práce, sociálnych vecí a rodiny o evi-
dencii uchádzača o zamestnanie a ak poberal 
nejaké dávky, tak aj potvrdenie o výške vypla-

tených dávok za daný rok. Ak je v rodine dieťa, 
ktoré ešte nemá ukončenú školu, je potrebné 
doložiť potvrdenie z úradu práce potvrdenie 
o výške vyplateného príspevku na dieťa. Ak 
dieťa navštevuje strednú alebo vysokú školu 
a vykonávalo prácu na dohodu, musí žiadateľ 
zdokladovať aj tento príjem. Pri poberateľoch 
starobného alebo invalidného dôchodku bude-
te potrebovať potvrdenie zo Sociálnej poisťov-
ne o výške vyplácaného dôchodku. Na základe 
uvedených dokladov môže poverený zamest-
nanec obce posúdiť, či žiadateľ o byt spĺňa 
podmienky stanovené zákonom o minimál-
nom a maximálnom príjme domácnosti, aby 
žiadosť mohla byť zaradená do poradovníka 
žiadateľov o byty. Zákon č. 601/2003 Z. z. o ži-
votnom minime a o ustanovení súm na účely 
štátnych dávok v znení neskorších zmien a do-
plnkov určuje výšky životného minima, ktoré 
sú upravené opatrením Ministerstva práce, so-
ciálnych vecí a rodiny SR  platné od 1.7.2020 
nasledovne:

- jedna plnoletá fyzická osoba - 214,83 €,

- ďalšia spoločne posudzovaná  plnoletá osoba 
- 149,87 €,

- nezaopatrené dieťa a zaopatrené neplnoleté   
   dieťa -  98,08 €.

Okrem podmienok príjmu v domácnosti žia-
dateľ o byt musí spĺňať ešte ďalšie podmienky. 
V prípade manželov alebo druha a družky - as-
poň jeden z nich musí byť zárobkovo činnou 
osobou. Tak isto žiadateľ ani jeho manželka, 
druh alebo družka nesmú byť väčšinovými 
vlastníkmi, nájomcami, spoločnými nájomca-
mi iného bytu, bytového domu alebo rodinné-
ho domu. Pri určovaní poradovníka v zmy-
sle VZN komisia prihliada ešte aj na trvalý 
pobyt v obci a počet detí. Ak v evidencii nie 
sú žiadatelia s trvalým pobytom v obci, potom 
poradie určuje dátum podania žiadosti. 

Aj napriek tomu, že uvedené podmienky sú, až 
na malé zmeny, platné od doby výstavby ná-
jomných bytov, stále sa opakuje tá istá chyba. 
Žiadatelia si pošlú žiadosť bez akýchkoľvek do-
kladov. Po výzve na doplnenie dokladov nere-
agujú, doklady nedoložia. Keď sa dozvedia, že 
sa uvoľnil byt a bol pridelený niekomu inému, 
sú dotknutí, že ich žiadosť v evidencii nie je a 
že bola vyradené pre neúplnosť.

mm

neúplná žiadosť o byt sa do poradovníka nezaraďuje

častO riešime KOnfliKty a 
musíme vedieť zmierniť napätie  

Budova Ubytovne patriaca obci Jaslov-
ské Bohunice bola postavená v minu-
lom storočí, teda má už svoju históriu. 

Bola súčasťou vojenských kasární nachád-
zajúcich sa v našej obci. Po ich zrušení EBO 
vyčlenili jednotlivé budovy v objekte a zria-
dili v nich ubytovňu pre potreby elektrární a 
internát pre študentov Trnavskej univerzity.

Čas plynul a objekt úradnou cestou prešiel 
do majetku obce. Tí skôr narodení si pamä-
tajú časy, keď internát poskytoval ubytovanie 
študentom. Bývalo ich tu vyše 200. My sme 
neboli len recepčné, ktoré si robia len svoju 
prácu, ale niekedy sme nahrádzali vychová-
vateľky, mamy či poradkyne. Každý deň sme 
riešili niečo, čo život priniesol. Popri študen-
toch tu bývali vo vyhradených priestoroch aj 
pracovníci rôznych firiem. 

Po dostavaní internátu Trnavská univerzita 
prenájom ubytovacích priestorov zmluvne 
nepredĺžila a ubytovaní zostali len ľudia pra-
cujúci pre elektráreň a tí, ktorí mali prácu v 
blízkom okolí. Pokojné pracovné zmeny ne-
raz vystriedajú chvíle napätia a konfliktov. 
Dosiahnuť zmier dvoch, respektíve viace-
rých osôb v rôznom veku nie je ľahké. Vtedy 

pomôže len duchaprítomnosť a skúsenosť. 
Napriek takýmto situáciám sa k nám každý 
rok ľudia vracajú.

Taktiež sa u nás ubytovávajú účinkujúci a 
hostia rôznych kultúrnych podujatí. Preto 
obec pristúpila k rekonštrukcii priestorov 
ubytovne. Vymenili sa okná, interiérové dve-
re, prerobili sa sociálne zariadenia, vymenil 
sa nábytok, zaviedla káblová televízia a inter-
net, vymaľovaný je celý interiér. Do spolo-
čenských miestností sme umiestnili televízne 
prijímače, ktoré sú k dispozícii ubytovaným. 
Dnes už vchádzate do čistého, útulného ves-
tibulu. V rámci brigády sme si prostredie 
skrášlili kvetmi aj pred hlavným vchodom. 
Ubytovňa je podľa reakcií návštevníkov útul-
ná, je štandardne vybavená, vhodná na do-
časné ubytovanie.

Jeden rok končí a o chvíľu začína ďalší. Ak by 
nám niekto v roku 2019, keď sme si štrngali 
na Silvestra, povedal, aký ťažký bude ten na-
stávajúci, asi by sme neverili.

Rok 2020 si už navždy budeme pamätať ako 
rok  rúšok, dezinfekcie a strachu o zdravie 
naše aj našich blízkych. Asi nie je človeka na 
tejto zemeguli, ktorého by sa táto situácia ne-

dotkla po pracovnej, finančnej či psychickej 
stránke. Všetci sme riešili veci za pochodu, 
zo dňa na deň, držali sa opatrení, chodili sme 
so strachom do práce a čakali lepšie dni. Ale 
zabojovali sme, aby sme neprišli o klientov, 
nakúpili sme dezinfekciu, antibakteriálne 
mydlá. V rámci opatrení sme poskytli plach-
ty na šitie rúšok. Denne sa dezinfikovali 
kľučky, zábradlia, kľúče. Naučili sme sa žiť s 
vírusom, opatrenia boli v lete miernejšie, ale 
kolotoč opatrení sa na jeseň začal znova.

Na záver by som chcela poďakovať touto 
cestou kolegyniam z obecného úradu, ktoré 
nám pomohli, keď sme sa na nich obrátili so 
žiadosťou o pomoc, a v neposlednom rade 
aj našim hasičom za dezinfekciu priestorov 
ubytovne, posilňovne a telocvične.

Ako sa hovorí, nič netrvá večne a všetko sa 
raz skončí. Tak aj my dúfame, že tento rok, 
ktorý nás preveril po všetkých stránkach, 
zvládneme a do „našej“ ubytovne sa znova 
vráti „život“.

 Držme si  palce, Slovensko, aby sme v zdraví 
privítali nový rok 2021.

  Správkyňa a kolektív pracovníčok ubytovne
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Kamery Budú 
„dOzerať“ 
na stĺpiKy

Vyhádzané stĺpiky označujúce kraj cesty na 
vonkajšom okruhu – to už bol nekonečný prí-
beh. Pozbierali sme ich z priekopy a z poľa, 
osadili, aby sa to o 2 - 3 týždne zopakovalo. Ko-
nanie tých, čo to robili, je nebezpečné najmä 
teraz, keď hmlisté a daždivé počasie znižuje 
viditeľnosť. Je zbytočné sa pýtať, či niekto ne-
videl, kto to robí. Samozrejme, že nie. Lenže 
obec na to musí vyčleniť ľudí a čas, ktorý strá-
via tým, že naprávajú škody spôsobené vandal-
mi. Ten čas by mohli využiť na iné veci. Preto 
sme pristúpili k menej populárnemu riešeniu. 
Na tento úsek sa rozšíri kamerový systém. 

BH

doklady majú 
všetko, čo treba
Obec vystavuje pre občanov doklady, na 
základe ktorých platia svoje pohľadáv-
ky. Sú to faktúry a rozhodnutia (dane, 
poplatky). Nájdete na nich všetko, čo 
potrebujete na zaplatenie  aj prostredníc-
tvom internet bankingu. Žiaľ, program, 
v ktorom tieto doklady vytvárame, nemá 
ešte zapracovanú aj možnosť platenia cez 
QR kód, aj keď sme to už viackrát poža-
dovali zapracovať. Teda nie je pravda, že 
tam nie je variabilný symbol alebo že tam 
nie je číslo účtu. Variabilným symbolom 
je číslo faktúry, ktoré nájdete vpravo hore, 
pri rozhodnutí o daniach a poplatku je to 
číslo rozhodnutia. Číslo účtu je vo forme 
IBAN-u. Doklady musia zo zákona spĺňať 
všetky potrebné náležitosti, ktoré presne 
identifikujú platbu aj platiteľa. Len mož-
no si treba ten doklad lepšie naštudovať. 
Najmä faktúra je štandardná a túto formu 
používa veľa spoločností. 

BH

Každých 10 rokov sa u nás koná veľké 
sčítanie domov, bytov a obyvateľov. 
Domy a byty sa už sčítavajú od leta. 

Od februára to čaká aj obyvateľov. Na našej 
webovej stránke budeme prinášať aktuálne in-
formácie.   
Povinnosť sčítať sa vyplnením sčítacieho for-
mulára majú všetci obyvatelia Slovenska. 
Rozumie sa tým každý, kto má na Slovensku 
trvalý, prechodný alebo tolerovaný pobyt. 
Obyvateľom sa zároveň rozumie aj občan Eu-
rópskej únie,  ktorý má na území Slovenska 
obvyklý pobyt. 
Za neplnoletého obyvateľa a za obyvateľa, kto-
rý nie je spôsobilý na právne úkony, má po-
vinnosť vyplniť sčítací formulár jeho zákonný 
zástupca. 
Údaje, ktoré budete v sčítacom formulári uvá-
dzať, sa musia vzťahovať k stavu, ktorý ste mali 
k polnoci z 31.12.2020 na 1.1.2021.

Sčítavať sa budeme od 15. februára 2021 do 
31. marca 2021. Na sčítanie budeme tak mať 
6 týždňov. 
Formulár na sčítanie nájdete na www.scitanie.
sk. Sčítať sa budete môcť aj cez mobilnú apliká-
ciu, ktorá bude dostupná pre operačné systémy 
Android a iOS. Samosčítanie je rýchly a jedno-
duchý spôsob.
Ak sa nemôžete alebo neviete sčítať sami, máte 
možnosť využiť službu asistovaného sčítania. V 
našej obci bude zriadené kontaktné miesto na 
obecnom úrade, kde vám so sčítaním pomôže 
stacionárny asistent. Na území obce bude tiež 
pôsobiť mobilný asistent, ktorý po dohode s 
vami vás navštívi v domácnosti, ale len v prípa-
de, že o takúto službu požiadate a budete mať 
na to dôvod (napr. imobilitu). Požiadať bude-
te môcť počas prvých 2 týždňov doby sčítania 
na telefónnom čísle 
033/5571021 alebo v 
call centre.

BH

najrozsiahlejšie štatistické 
zisťovanie je tu

pristupujte k službám miest a obcí 
elektronicky vďaka aplikácii mid

Združenie DEUS od novembra 
spustilo aplikáciu mID, vďaka kto-
rej môžete komunikovať s obecným 
úradom cez internet aj bez aktivo-
vaného elektronického občianske-
ho preukazu. Takto môžete ušetriť 
nielen váš i náš čas a peniaze na 
poštovné, ale aj obmedziť osob-
ný kontakt. Práve ten môže počas 
druhej vlny pandémie ochorenia 
COVID-19 znamenať ohrozenie 
zdravia na oboch stranách. 
Využívanie aplikácie mID je bez-
platné pre občanov i obce zapojené 
v informačnom systéme DCOM. 
Viac o nej a jej využívaní sa dozvi-
ete na stránke www.vybavzmobilu.
sk. 
Informácie nájdete aj na našej webo-
vej stránke https://www.jaslovske-
-bohunice.sk/samosprava/novinky/
n a - o b e c n y -
-urad-uz-ne-
musite-chodit-
-najdete-ho-
-aj-v-mobile-
-1343sk.html.

bh

Matričný úrad oznamuje občanom, ktorí 
potrebujú vystaviť druhopis matričného 
dokladu  /rodného, sobášneho, úmrtného 
listu/  z dôvodu straty alebo doloženia ku 
konaniu na inom úrade, že na našom úrade 
vám vystavíme všetky doklady podľa zápi-
sov v matričných knihách od roku 1907. V 
prípade potreby dokladu staršieho ako z 
roku 1907 musíte požiadať o vyhotovenie 
výpisu Štátny archív v Trnave na Štefáni-
kovej ulici 7.  Doklady, ktoré sú zapísané v 
matričných knihách nášho úradu, vystavu-
jeme na počkanie, a doklady, ktoré sú za-
písané v knihách iných matričných úradov,  
vystavíme  buď v deň žiadosti, alebo za 
jeden, max. 2 dni. Poplatok za vystavenie 
druhopisu je 5 € podľa zákona o správnych 
poplatkoch. 

SM

matričné doklady 
od roku 1907



9Blavské noviny

prvý občiansky 
preukaz

Občan s trvalým pobytom na území Slo-
venskej republiky, ktorý dovŕši 15 rokov 
života, má povinnosť si vybaviť na okres-
nom riaditeľstve Policajného zboru na 
oddelení dokladov svoj prvý občiansky 
preukaz, ktorým sa bude identifikovať 
pri komunikácii s úradmi. K vybaveniu je 
potrebný predložiť originál rodného lis-
tu alebo osvedčenú kópiu rodného listu. 
Občania si často prídu vyžiadať na obecný 
úrad i potvrdenie o trvalom pobyte, kto-
ré je tiež uvedené na webových stránkach 
ako doklad potrebný k vybaveniu prvého 
občianskeho preukazu. V tých obciach, v 
ktorých sú matričné úrady, ohlasovne po-
bytu pracujú v informačných systémoch 
ako oddelenia dokladov PZ a z toho dôvo-
du občan potvrdenie o trvalom pobyte 
k vybaveniu občianskeho preukazu ne-
potrebuje. Vydanie prvého občianskeho 
preukazu je bezplatné. 

SM

Blíži sa január 2021 
a s ním daňové povinnosti

Daňové priznanie k dani z nehnuteľností po-
dáva v zmysle zákona č. 582/2004 o miestnych 
daniach a miestnom poplatku za komunálne 
odpady a drobné stavebné odpady daňovník, 
ktorý v roku 2020:

•	 kúpil, predal, dostal darom, daroval ne-
hnuteľnosť,

•	 mal vydané právoplatné stavebné povole-
nie, právoplatné kolaudačné rozhodnutie,

•	 dosiahol vek 62 rokov a  uplatňuje si ná-
rok na oslobodenie dane z pozemkov a zo 
stavby, v ktorej má trvalý pobyt,

•	 mal vydaný preukaz ŤZP a uplatňuje si 
nárok na oslobodenie dane zo stavby,  
v ktorej má trvalý pobyt.

Túto povinnosť si daňovník splní vyplnením 
tlačiva daňového priznania a podaním na 

príslušnom obecnom úrade v obci, v ktorej sa  
nehnuteľnosť nachádza. Termín podania da-
ňového priznania je 31. január 2021.

Daňové priznanie k dani za psa podáva majiteľ 
psa, ktorého pes: 

•	 dovŕšil vek 6 mesiacov, vtedy sa pes stáva 
predmetom dane

•	 ešte nie je zaevidovaný v evidencii obce,
•	 sa stratil, uhynul, bol darovaný /podáva sa 

zánik daňovej povinnosti/.

Daňová povinnosť vzniká prvým dňom kalen-
dárneho mesiaca nasledujúceho po mesiaci,  
v ktorom sa pes stal predmetom dane.

SM

Zákon č. 447/2015 Z. z. o miestnom po-
platku za rozvoj a o zmene a doplnení niek-
torých zákonov umožnil obciam zaviesť 
VZN na svojom území, ktorým si ustanoví 
výšku poplatku. Obec Jaslovské Bohunice 
prijala VZN č. 126 o miestnom poplatku 
za rozvoj, ktoré nadobudlo účinnosť dňa 
1.1.2020.  Týka sa to hlavne stavebníkov, 
ktorým bolo vydané stavebné povolenie s 
dňom právoplatnosti po 1.1.2020, ostatné 
podrobnosti k miestnemu poplatku za roz-
voj stanovuje uvedený zákon č. 447/2015 o 
miestnom poplatku za rozvoj v z.n.p., a po-
drobnosti pre obec Jaslovské Bohunice ako 
aj sadzba poplatku 
za rozvoj a použite 
výnosu sú stano-
vené vo VZN obce 
Jaslovské Bohunice 
č. 126.

ZD

miestny poplatok 
za rozvoj 

Oznámenie pre užívateľov 
parkovacích miest na sídlisku

Oznamujeme daňovníkom, ktorí užívajú par-
kovacie miesta na Sídlisku, že ak majú záujem 
užívať tieto miesta aj naďalej v roku 2021, nie 
je potrebné, aby si podávali novú žiadosť o 
užívanie verejného priestranstva za účelom tr-
valého parkovania. Daň za užívanie verejného 
priestranstva – trvalé parkovanie motorového 
vozidla bude v týchto prípadoch vyrubená 
rozhodnutím na celý budúci kalendárny rok v 
roku 2021.

V prípade, ak v užívaní parkovacieho miesta 
nemá záujem daňovník pokračovať, je po-
trebné to písomne oznámiť obci Jaslovské 
Bohunice.

Kto má ešte záujem o voľné parkovacie mies-
to, môže si podať žiadosť v počte 1 parkovacie 
miesto na jednu bytovú jednotku. 
 

ZD

PostuPná  renovácia 
Priestorov  telocvične 

Obec začala postupne renovovať priestory telocvične v objekte 
Ubytovne. V priebehu tohto roka sa nám podarilo ukončiť re-
nováciu telocvične a časti spoločných priestorov, kde boli me-
nené rozvody elektriky, svietidlá a, samozrejme, následne boli 
realizované aj opravy a vymaľovanie stien, ktoré už boli značne 
poškodené. V ďalšom kroku  plánujeme vymeniť staré vodo-
vodné rozvody na toaletách a v sprchách vrátane renovácie sa-
motných priestorov. Aj keď súčasný stav súvisiaci s pandémiou 
neumožňuje naplno využívať tieto priestory, veríme, že práce, 
ktoré sme už zrealizovali a ešte zrealizujeme po návrate do 
štandardného života, návštevníci náležite ocenia. Samozrejme, 
bola a je to otázka nielen zvyšovania komfortu návštevníkov, 
ale dozaista aj plynulej a hlavne bezpečnej prevádzky objektu. 

MD
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aKO sprÁvne triediť Odpad v rOKu 2021
rOdinné dOmy, BytOvé dOmy, zBerný dvOr

p
a

p
ie

r

Modrá nádoba - PAPIER je od-
pad, ktorý je zložený iba z papie-
ra alebo lepenky (kartónu).

Patria sem:

Nepatria sem:

noviny, časopisy, knihy bez tvrdých dosiek, kancelársky papier, zošity, katalógy, listy, obálky, 
letáky, výkresy, plagáty, pohľadnice, zakladače, krepový papier, papierové tašky, stlačené papie-
rové a kartónové obaly – napr. z múky, cukru, soli.

obaly z nápojových kartónov, obaly z masla, väzbové obaly z kníh, znečistený papier (potravi-
nami, farbou, maltou), časopisy s obálkou z plastu (je ju možné oddeliť a do kontajnera vhodiť 
iba papierový vnútrajšok), kopírovací papier, faxový papier, obaly od vajíčok, rolky toaletného 
papiera, alebo papierových utierok (nedajú sa ďalej recyklovať), použité papierové vreckovky, 
vložky, plienky, celofán a voskovaný papier, hygienické potreby (plienky, vreckovky), vata, 
obaly zo sladkostí, zo sušienok (tyčinky, chipsy a pod.), kovové a plastové súčasti (napr. strun-
ky z kalendárov) a pod., použité rukavice a rúška (koronavírus)

Čo s ním: 
•	 rolky z toaletného papiera alebo z papierových utierok, papierové utierky, použité papie-

rové vreckovky je možné skompostovať,
•	 ostatný odpad patrí do zmesového komunálneho odpadu.

p
la

s
ty

Žltá nádoba -  PLASTY  sú od-
pady, ktoré sú zložené iba z plas-
tových častí, hlavne z typu PET, 
HDPE LDPE, PP. 

Patria sem:

Nepatria sem:

zošliapnuté a opláchnuté plastové fľaše od nápojov aj s uzávermi, tégliky a vaničky od potravi-
nárskych výrobkov, igelitové, polyetylénové tašky a vrecká, mikroténové vrecká, plastové ná-
doby od umývacích prostriedkov opláchnuté, fólie, polystyrén, plastové výrobky (napr. zubné 
kefky, CD a DVD obaly, hračky)

znečistené plastové obaly olejom (kuchynským a  motorovým), potravinami, farbami, che-
mikáliami, použité plienky a hygienické potreby, podlahové krytiny, guma, molitan, celofán, 
hadice z vysávačov, kabelky, obuv, tlakové nádoby (z laku na vlasy, farieb a pod.), káble, vodo-
inštalačný materiál, pneumatiky, plastové pásky na viazanie, plastové rámy z okien, vonkajšie 
žalúzie.

Čo s ním: 
•	 pneumatiky, odpad znečistený motorovým olejom a  tlakové nádoby odovzdať na zberný 

dvor,
•	 ostatný odpad patrí do zmesového komunálneho odpadu.

n
Á

p
O

JO
v

é 
K

a
r

tÓ
n

y
 a

 K
O

v
y Patria sem:

Nepatria sem:

stlačené obaly z mlieka, džúsov, smotany a nápojov bez zvyškov nápojov (obaly od mlieč-
nych výrobkov, džúsov, vína a iných nápojov zložené z vrstiev, tzv. viacvrstvové kombinované 
materiály, nápojové plechovky (z piva, coca-coly, pepsi-coly, a pod.), opláchnuté konzervy z 
potravín, kovové uzávery z jogurtov, alobaly, uzávery z jogurtov, uzávery od kompótov, kovové 
súdky.

Použité rukavice a rúška (koronavírus), znečistené plasty, podlahové krytiny, obaly z nebez-
pečných látok, napr. z chemikálií, motorových, olejov, farieb a pod.), guma, kabelky, molitan, 
polystyrén, znečistené fólie zo stavieb, plasty s prímesami iných, materiálov (napr. hračky), 
plexisklo, bazény, hadice, autoplasty, žalúzie znečistené nápojové kartóny, kovové obaly kom-
binované s inými materiálmi, kovové obaly znečistené, nebezpečnými látkami (od farieb, 
benzínu, lepidla, olejov, sprejov) (patria do nebezpečného odpadu, ktorý sa robí 2x za rok, o 
ktorom vás budeme informovať).
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Zelené nádoby - SKLO

Patria sem:

Nepatria sem:

nevratné obaly zo skla z alkoholických a nealkoholických nápojov, sklenené poháre, poháre od 
kompótov, sklené črepy, vázy, dózy, sklenené obaly od kozmetiky, kávy a pochutín bez plasto-
vého vrchnáka, prázdne ampulky z liekov, tabuľové sklo bez drôtenej vložky (veľkorozmerné 
časti patria na zberný dvor).

znečistené sklo, plexisklo, keramika, zrkadlá, porcelán, žiarivky, autosklá, TV obrazovky, sklo 
s kovovou výplňou, flakóny od parfumov a varné sklo, sklo kombinované s inými látkami, 
žiarovky.

zm
es

O
v

ý
 

K
O

m
u

n
Á
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y
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d
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a

d

Čierne smetné nádoby - 
ZMESOVÝ KOMUNÁLNY 
ODPAD

Patria sem:

Nepatria sem:

znečistené obaly, ktoré nie sú vhodné na recykláciu, väzbové obaly z kníh, mokrý, mastný, 
povoskovaný alebo znečistený papier, asfaltový alebo dechtový papier, použité plienky a hy-
gienické potreby, obaly od vajíčok, rolky od toaletného papiera plexisklo, keramika, zrkadlá, 
porcelán, flakóny od parfumov a varné sklo - (nedajú sa ďalej recyklovať), použité rukavice a 
rúška, respirátory (koronavírus) - treba dať do plastovej tašky, vreca a pevne uzavrieť.

biologicky rozložiteľný kuchynský odpad, tráva, konáre, veľkorozmerný - stavebný odpad, 
molitan, linoleum, plastové a kovové obaly znečistené olejovými a ropnými látkami, farby, 
laky, oleje.

B
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Kompostovacie košíky – bytové domy - BIOLOGICKY 
ROZLOŽITEĽNÝ KUCHYNSKÝ ODPAD
V bytových domoch budú na bioodpad z kuchyne v ka-
ždej domácnosti slúžiť kompostovacie košíky a hnedé 
smetné nádoby pri každom bytovom dome na to určené.

Patria sem:

Nepatria sem:

odpady z ovocia a zeleniny, škrupiny z vajíčok, scedená po-
lievka, omáčka, zvyšky jedál- zemiaky, ryža, cestoviny, nepo-
užiteľné mäso a mäsové výrobky, kosti, zvyšky zo scedeného 
oleja, škrupiny z orechov, jadierok, vrecká z čaju, usadenina z 
čaju a kávy.

plasty, kovy, sklo, igelitky, mikroténové vrecká. 
Do košíka treba vložiť len biologicky rozložiteľné vrecká! 
Tento odpad aj s biologicky rozložiteľným vreckom treba 
vhodiť do hnedej nádoby na to určenej, umiestnenej v blíz-
kosti bytového domu.

Na zberný dvor sa zakazuje voziť a skladovať:
•	 nebezpečný odpad (obaly z farieb a náterových hmôt, oleje z domácnosti, oleje z motorových vozidiel, žiarivky, žiarovky, neónové trubice 

atď.), biela technika, elektroodpad (chladničky, práčky, televízory, PC monitory, rádiá a pod.), batérie, akumulátory,
•	 netriedený komunálny odpad,
•	 pneumatiky z nákladných aj osobných vozidiel,
•	  komunálny odpad z činností prevádzok,
•	 odpad z okolitých obcí.

na eKO dvore je možné ukladať a zhromažďovať odpady nasledovného charakteru:
drevený a čalúnený nábytok a iný veľkorozmerný odpad, koberce, drobný stavebný odpad, biologicky rozložiteľný odpad z údržby zelene (tráva, 
lístie), papier, kartón, triedený zber ( plasty, sklo).

farBy, riedidlÁ, 
chemicKé lÁtKy

Farby, riedidlá, oleje chemikálie a obaly od nich znečistené je možné odovzdať 2x ročne počas kalen-
dárneho zberu v obci.
Kalendárny zber nebezpečných látok, obalov, elektroodpadu a batérií prebieha v našej obci 2-krát do 
roka (jar, jeseň). O termínoch budete informovaní miestnym rozhlasom a na webstránke obce.

mOlitan
Penová plastická hmota používaná v čalúnnictve a ako izolačný materiál.
Najbližšie miesto odovzdania - v menšom množstve ho môžete vhodiť do komunálneho odpadu, vo 
väčšom množstve patrí na zberný dvor.
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Z pohľadu biologicky rozložiteľného komunálneho odpadu je separácia veľmi dôležitá, pretože biologický odpad tvorí 30 – 45% 
komunálneho odpadu.
Najbližšie miesto odovzdania - biologicky rozložiteľný odpad z kuchyne a zo záhrad prednostne kompostujeme. Do kompostu 
patria napr. zvyšky ovocia a zeleniny, čajové vrecká, usadeniny z kávy, škrupiny z vajec, z orechov, kôstky, bezmäsité jedlá a iné. 
Kvety, tráva, lístie, drevný odpad zo strihania a orezávania krovín a stromov, vypletá burina, pozberové zvyšky z pestovania, zhni-
té ovocie a zelenina, piliny, drevná štiepka, hobliny

Nepatria sem:
kamene, cigaretový ohorok, uhynuté zvieratá, časti zvierat a pod.
O kompostér si požiadajte na obecnom úrade. Biologicky rozložiteľný odpad zo záhrad, ktorý nemôžu pôvodcovia odpadu 
kompostovať, môžu odviezť na zberný dvor.

el
eK

tr
O

O
d

p
a

d

- sú elektrozariadenia, ktoré na svoju činnosť potrebujú elektrický prúd alebo elektromagnetické pole. Elektroodpad je odpad vo 
forme elektrospotrebičov a ich častí, elektrických a elektronických súčiastok.

Patria sem:

Nepatria sem:

trubicové žiarivky, úsporné žiarivky, výbojky, PC monitory a televízory, osobné počítače vrátane myši, klávesnice, kalkulačky, 
faxy, telefóny, vysielačky, videokamery, videoprehrávače, videohry, hi-fi rekordéry a súpravy, rádiá, elektrické hračky, chladničky, 
mrazničky, práčky, sušičky, umývačky riadu, mikrovlnky, elektrické radiátory, vŕtačky, píly, zariadenia na frézovanie, vysávače, 
žehličky, šijacie stroje, fritovacie hrnce, mlynčeky elektrické, kávovary, elektrické nože, sušiče, elektrické kefky, hodiny, budíky, 
váhy a pod., drobný elektroodpad a batérie treba vhodiť do špeciálneho kontajnera na elektroodpad vedľa pošty.

neúplné a rozobrané elektrozariadenia, rozbité trubicové žiarivky a výbojky, žiarovky, bojlery.

Čo s ním: 
podľa druhu odovzdať na zberný dvor, rozbité žiarivky a  výbojky patria do nebezpečného odpadu.

n
eB

ez
p

eč
n

ý
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d
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d

- je odpad, ktorý má aspoň jednu nebezpečnú vlastnosť (výbušnosť, horľavosť, toxicitu, samovznietiteľnosť a pod.) – zber odpadu 
sa koná 2x do roka – obec termín oznámi.

Patria sem:

Nepatria sem:

zbytky farieb a rozpúšťadiel, kyseliny a iné chemické roztoky, obaly od nebezpečných látok a znečistené chemickou látkou, obaly 
obsahujúce ortuť, motorové oleje, filtre, tuky a lepidlá, batérie a akumulátory, vrátane autobatérií, zbytky chemických prostried-
kov na ochranu rastlín a proti škodcom, rozbité žiarovky a výbojky, tlačiarenské farby, živice obsahujúce nebezpečné látky, mo-
torové kvapaliny, obaly obsahujúce nebezpečné látky, tlakové nádoby, absorbenty, filtračné materiály, olejové filtre, handry na 
čistenie a ochranné odevy kontaminované nebezpečnými látkami.

obaly z farieb riediteľných vodou, maltou, obaly znečistené potravinami, liečivá, odpad zo zdravotníckych a veterinárnych zaria-
dení, biologicky rozložiteľný odpad, žiarovky, žiarivky a výbojky, stavebný odpad, kuchynské oleje, pokrmové tuky, pneumatiky.

Čo s ním: 
odpady roztriediť do príslušných zberných nádob, odpady zo zdravotníckych a veterinárnych zariadení patria do autorizovaných 
organizácií určených na ich likvidáciu (napr. kafilérie, spaľovne a pod.)

K
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- je biologicky rozložiteľný odpad, ktorý je schopný rozkladu a ktorý je vhodný do domácich kompostérov.

Patria sem:

Nepatria sem:

tráva, lístie, konáre, burina, piliny a hobliny, zemina z kvetináčov, usadenina z kávy a čaju, čajové vrecká, odpady z ovocia a zele-
niny (šupky, okrojky), kvetináče z kartónu a rašeliny, obaly od vajec, rolky od toaletného papiera, papierové vreckovky – všetko 
natrhané na kúsky.

podstielka od drobných domácich zvierat, plienky, hnijúce ovocie a zelenina, vrecká  z vysávačov, ohorky cigariet, popol z uhlia, 
smeti z ulice, kuchynský biologicky rozložiteľný odpad, mäso, kosti, mäsové výrobky, jedlé oleje a pod.

Čo s ním: 
bežné množstvá z domácností patria do zmesového komunálneho odpadu a kuchynský olej treba odovzdať do nádoby vedľa 
obecného úradu.
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- je odpad, ktorý sa svojimi rozmermi nezmestí do klasickej nádoby na odpad a neobsahuje nebezpečné látky.

Patria sem:

Nepatria sem:

starý nábytok, koberce a iné podlahové krytiny, staré lyže, snowboardy, sánky, bicykle, veľké zrkadlá, umývadlá, WC misy, vane, 
matrace, dvere, kuchynské linky.

Stavebný odpad, pneumatiky, chladničky, autobatérie a iné nebezpečné odpady, bioodpad zo záhrad – tráva, lístie, konáre a kme-
ne, odpad z čistenia ulíc, papier, sklo a pod.

Čo s ním: 
odpady roztriediť podľa druhu, bioodpad skompostovať, nebezpečný odpad priviezť na zberný dvor 2x do roka – termíny oznámi 
obec.
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- je odpad zo stavebných prác, na ktoré nie je potrebné stavebné povolenie alebo ohlásenie stavby.

Patria sem:

Nepatria sem:

drobné zmesi betónu, piesok, omietka, zvyšky tehál, obkladačiek, dlaždíc, keramiky, sadrokartónu a pod. Malé množstvo - do 1 
m3/rok/osoba doviezť na zberný dvor.

obaly od stavebného materiálu (vrecia, fólie, krabice), asfaltové zmesi obsahujúce decht, izolačný materiál s obsahom azbestu a 
materiál obsahujúci iné nebezpečné látky (napr. ortuť, PCB), podlahové krytiny, sklo, plasty a keramika, stavebný odpad s obsa-
hom nebezpečných látok a stavebný odpad presahujúci množstvo 1 m3/osoba/rok.

Čo s ním: 
odpad s obsahom azbestu likvidovať organizáciou oprávnenou pracovať s nebezpečnými látkami. Množstvo nad 1 m3/rok/osoba 
odviezť na vlastné náklady na skládku komunálneho dopadu za poplatok.
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Patria sem:

Nepatria sem:

kovové obaly, konzervy, kovové výrobky a súčiastky, alobal, nápojové plechovky.

kovové obaly kombinované s iným materiálom, napr. tuby z krémov a pást, mäkké vrecúška, napr. z kávy, kovové obaly obsahuj-
úce zvyšky nebezpečných látok.

Čo s ním: 
nadrozmerný kovový odpad je potrebné odniesť do zberní kovov, prípadne do zberného dvora.

https://www.jaslovske-bohunice.sk/obcan/sluzby-obce/zber-komunalneho-a-triedeneho-odpadu/
https://triedime.jaslovske-bohunice.sk/

https://www.jaslovske-bohunice.sk/obcan/sluzby-obce/zber-komunalneho-a-triedeneho-odpadu/ekodvor/
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Od januára 2021 máme novú zvozovú spoloč-
nosť na odpad KOSIT a. s. z Košíc. Posledný 
zber separovaného odpadu, ktorý nám bude 
robiť FCC, bude 30.12.2020. Zároveň každý 
bude musieť odovzdať 240 l nádobu, ktorú 
máme v domácnostiach na separovaný zber a 
ktorá bola od FCC len zapožičaná. V priebehu 
januára si občania žijúci v rodinných domoch 
vyzdvihnú na obci žltú nádobu na plast, mod-
rú na papier a zelenú na sklo. Predtým zamest-
nanci na každú nádobu namontujú čipy. Posťa-
hujeme všetky plechové nádoby a domácnosti 
dostanú čierne nádoby na komunálny odpad, 
ale už s čipom. Ostatní, ktorí majú nádoby na 
komunálny odpad od obce, budú musieť vylo-
žiť nádoby na čipovanie v čase, keď to vyhlá-
sime. Každej domácnosti bude pridelené číslo 
a podľa tohto čísla sa bude odovzdávať odpad 
aj na zbernom dvore, aby sme mali prehľad aj 
tam, kto koľko odpadu vytvorí a koľko odpadu 
dokáže odseparovať. Odpady sa budú vážiť.

Božena Krajčovičová

Odpady v dOmÁcnOstiach sa Budú vÁžiť

Bez čoho 
nemôžeme žiť? 

Keď sa na to opýtam mladšej generácie, 
bez mihnutia oka odpovie: mobil, inter-
net. Ešte som nepočula odpoveď – voda.  
Bez nej by nám internet ani mobil nebol 
treba, lebo by sme neboli.  A pritom jej 
využitie je všadeprítomné a snáď sa ani 
nenájde nejaké odvetvie, ktoré ju nevyuží-
va ako strategickú surovinu. Koľko vody je 
potrebné na výrobu bežných produktov? 

Napríklad na výrobu smartfónu sa spotre-
buje v priemere až 12 870 litrov vody. Ak 
dostanete pod stromček rifle, tak si spo-
meňte, že na ich výrobu bolo treba 8 - až 
10-tisíc litrov vody. Na 1 kg hovädzieho 
mäsa je treba 15-tis. litrov vody, kura- 
cieho „len“ 4 300 litrov. Až 147-tisíc litrov 
vody je treba pri výrobe auta, 27-tisíc lit-
rov vody na počítač, šálka kávy 140 litrov 
vody, bavlnené tričko 2700 litrov, bochník 
chleba 651 litrov vody... A takto by sa dalo 
pokračovať. 

Poľnohospodárstvo spotrebuje najviac 
vody. A pritom veľa potravín končí v ko-
šoch. Na svete zostáva už len málo vody, 
ktorá nie je nejakým spôsobom znečiste-
ná.  Podľa zoológa Jerguša Tesáka za po-
sledných 50 rokov ubudlo 93% populácie 
rýb v slovenských riekach. A nie je to len 
rybármi. 

Voda – otvorím kohútik a tečie. Taká sa-
mozrejmosť. Zatiaľ. Vážme si preto toto 
bohatstvo, ktoré Slovensko má. 

bh

KOmpOstOvať už musí 
100% dOmÁcnOstí

V roku 2017, kedy vznikla legislatívna 
povinnosť separovať biologický od-
pad, obec na základe prieskumu nak-

úpila pre zavedenie systému domáceho kom-
postovania v rodinných domoch kompostéry, 
o ktoré občania mohli požiadať. Doposiaľ si 
asi polovica domácností prevzala kompostéry, 
ktoré sa využívajú  pre kompostovanie odpa-
du zo záhrad a  kuchynského odpadu. Obci 
budúci rok vzniká zákonná povinnosť zaviesť 
a zabezpečovať vykonávanie triedeného zberu 
komunálneho odpadu pre biologicky rozlo-
žiteľný kuchynský odpad v 100 % domácnos- 
tiach. Preto ešte dokúpime ďalšie kompostéry 

pre tie domácnosti, ktoré ich ešte nemajú. 
V prílohe novín je návratka, ktorú vyplní každá 
domácnosť – okrem bytov v bytových domoch. 
Domácnosti, ktoré doteraz nepožiadali o kom-
postér, si zakrúžkujú Kompostér,  „Kompostér 
už máme“ si zakrúžkujú domácnosti, ktoré si 
zabezpečili vlastný kompostér  alebo ho už 
majú od obce, a na zadnej strane návratky vy-
plnia a podpíšu čestné vyhlásenie.  Návratku 
je treba vyplniť, podpísať a vhodiť do schrán-
ky na obecnom úrade do 10.1.2021. Tlačivo 
nájdete aj na webe obce.

bm
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na mlyne chceme zachOvať čO naJviac prírOdy

Ak ste v priebehu posledných pár mesiacov chodili na zdravot-
né prechádzky po obci, určite ste zaregistrovali pohyb a práce v 
niektorých lokalitách. Z rôznych, niekedy i náhodných stretnutí 

s vami občanmi často počúvame o miestach, ktoré sú krásne, ale možno, 
ako by som povedala ... neučesané. Obec je veľká a krásna, niektoré pek-
né kúty treba zachovať nedotknuté, iné si doslova pýtajú novú tvár. Are-
ál jaslovského mlyna je lokalitou, kde často stretávame vás, ktorí túžite 
po tichu a malom kúsku prírody s nádychom histórie.
Aj keď menšími krokmi, ale predsa sme sa pustili do úprav okolo starej 
budovy mlyna. Odstránili sme náletové dreviny pri plote a začali sme 
s úpravou terénu na vzniknutom ostrovčeku. Niektoré náletové drevi-
ny, ktoré vyrastali na ostrovčeku – väčšinou vŕby, dostali druhú šancu 
a premiestnili sme ich k ramenám Blavy v tejto lokalite. Na vzniknutej 
vyčistenej ploche budú v budúcom roku osadené lavičky na príjemný 
oddych pod stromami. Vytvoríme nášľapný chodníček v súlade s prí-
rodou a, samozrejme, nesmieme zabudnúť na premostenie cez umelo 
vytvorené rameno Blavy.
V budúcej fáze by sme taktiež chceli upraviť terén za potokom a vysadiť 
ovocné stromy a kry. Pribudnú herné prvky, ktoré nepotrebujú žiadne 
špeciálne dopadové plochy, aby sme zachovali čo najviac zelene. Veríme, 
že situácia sa bude vyvíjať priaznivo a rok 2021 bude pre danú lokalitu 
úspešným.

VT
foto: LĎ

začneme viac 
KOntrOlOvať 
Upozorňujeme občanov, že chodníky, 
ktoré ste porušili pri výstavbe svojho 
rodinného domu alebo pri akejkoľvek 
inej činnosti, musíte na vlastné náklady 
uviesť do pôvodného stavu. Taktiež vás 
upozorňujeme na skladovanie materiá-
lov na obecnom priestranstve, ktoré má 
svoje pravidlá. Mnohí z vás ich nedodr-
žiavajú. Skládku musíte oznámiť. Verej-
né priestranstvá neslúžia na to, aby ste si 
tam dlhodobo čokoľvek ukladali, aby ste 
na pozemku mali poriadok. Často robíte 
skládky na chodníkoch, ktoré ale majú 
slúžiť pre chodcov. Máme vybudované 
chodníky, nájazdy, cesty, zeleň a ničíme si 
to svojou bezohľadnosťou a ľahostajnos-
ťou. Obec toto začne viac kontrolovať.

VT

lienKa začína 
dOstÁvať nOvú pOdOBu

Detské ihrisko na Sídlisku  dostane 
opäť nové šaty. Po zrušení kopca nám 
vznikla krásna veľká plocha, vhodná 

pre výsadbu zelene. Klíma sa stále mení a v 
letných mesiacoch stále viac túžime po tieni 
stromov. Preto práve tu bude vysadená tráva a 
stromy. Väčšiemu záujmu po premiestnení sa 
teší aj vonkajšie fitnes, ktoré využívajú hlavne 
mladí chlapci. Radi by sme prispeli na toto 
miesto i klasickými stolovými hrami, ako sú 
Človeče nehnevaj sa či piškvorky alebo veľká 
šachovnica. Veríme, že ak sa nám podarí tieto 
plány pretaviť do reálnej podoby, zachovajú si 
veľmi dlho svoju podobu. 
Touto cestou by som chcela apelovať na všet-
kých obyvateľov obce, aby ste sa k vybudo-
vaným ihriskám i všeobecne k majetku obce 
správali, akoby boli vaším vlastníctvom. Často 
sa stretávame s poškodením prvkov detského 

ihriska, ktoré je problém opraviť. Vytrhané 
plochy, odtrhnuté koše, bránky..., to všetko vy-
tvára obci zbytočné náklady na opravy.

VT
foto: LĎ
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Budúci rok 
to dokončíme 

V lokalite Panské diely je stále stavebný 
ruch. Už čoskoro nám pribudne Dubová 
ulica plná nových domov i obyvateľov. No 
i v starších uliciach tejto lokality ešte stále 
prebiehajú stavebné úpravy. To je dôvod, 
prečo neboli dokončené všetky pripravené 
záhony. V tomto roku sme plánovali do-
končenie, no nie celkom sa nám to poda-
rilo. Čo sme nestihli, budeme dokončovať 
v budúcom roku. 

VT
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Adventný veniec patrí k tradičnej výzdobe našich domácností. 
Štyri nedele pred Štedrým dňom zapaľujeme postupne svie-
ce. Je to tradícia, ktorá patrí k Vianociam. Ale viete, ako vzni-

kol adventný veniec? Existuje jeden krásny príbeh.
Nemeckého učiteľa sa deti v škole každý deň pýtali, kedy už budú Vianoce 
a on im to chcel priblížiť jednoduchou detskou formou. Zobral koleso od 
voza, na ktoré dal toľko sviečok, koľko dní bolo do Vianoc a nedele označil 
hrubšími sviecami. Každé ráno, keď prišli deti do školy, si spolu zasvietili 
jednu sviečku.
Tento nápad sa veľmi rýchlo ujal a rozšíril, ale koleso od voza bolo neprak-
tické, tak vznikol menší veniec a iba 4 sviečky, ktoré predstavujú nedele. 
Veniec sa začal používať v chrámoch a potom aj v domácnostiach. Vysvet-
lila túto tradíciu naša etnologička Katarína Nádaská. 
Na Slovensku na sa prvú adventnú nedeľu v horských oblastiach schádzali 
pastieri, ktorí trúbili na dlhé zakrivené pastierske trúby, ktoré mali nád-
herný hlboký tón. Zvuk sa rozliehal doďaleka a to bolo oficiálne zaháje-
nie adventu. Počas adventu sa konali špeciálne skoré ranné omše - roráty.  
Slúžili sa okolo 5. hodiny ráno a na rorátoch sa zúčastňovali aj malé deti. 
Brali to ako zvláštnosť, že mohli zababušení s lampášmi ísť do kostola,“ 
doplnila. Celý advent nielen v minulosti, ale aj dnes sa má preto niesť v 
idei zmierenia. Ľudia, ktorí sa počas roka poškriepili, by sa v týchto dňoch 
mali stretnúť, zmieriť, podať si ruky a odpustiť si. Kedysi platilo pravidlo, 
že k štedrovečernému stolu by si mali sadnúť už všetci udobrení,“ pove-
dala historička.
Menej známym zvykom, ktorý ale v 19. storočí zanikol, bol tzv. Luciin 
stolček. Ján Botto napísal o tom dľa povery ľudu veľmi peknú baladu 
Lucijný stolček. Hovorilo sa, že kto chce vidieť bosorky, musí si urobiť 
stolček, ktorý ale človek mal robiť postupne každý deň od Lucie až do 
Vianoc, nesmeli sa pri tom použiť kovové klince. Počas polnočnej omše 

si ho mal zobrať, sadnúť si pred oltár a uvidel by všetky bosorky. Lenže aj 
ony videli jeho a mohli by mu robiť zle. Skôr ako sa skončila omša, musel 
preto ujsť z kostola a cestou rozsýpať mak, ktorý museli bosorky pozbie-
rať, a tak im unikol. Po dedinách sa vravelo, že takto gazdovia zisťovali, 
ktorá žena je bosorka a porobila ich kravám, ktoré dávali málo mlieka. 
Tradícií bolo veľmi veľa. Postupne sa však od nich upúšťalo. S pribúda-
ním techniky a vedomostí tma stratila čaro a svoju tajomnosť, nevysvet-
liteľné veci dostali vysvetlenia na vedeckom základe, pastierske remeslo 
vymiera a na Vianoce sme sa už nebrodili snehovými závejmi veľmi 
dlho. A keby kravy nenadojili dosť mlieka, tak by sa zmenilo krmivo 
alebo by sa zavolal veterinár a posledným riešením by bola hovädzina 
na tanieri. 
O chvíľu tu máme Vianoce. Stojíme v radoch v nákupných centrách, 
donekonečna opisujeme čísla kariet pri platbách v e-shopoch, pečieme 
najmenej 10 druhov koláčov, prijali by sme ešte jednu chladničku alebo 
keby bola aspoň tá naša väčšia. Máme dosť alkoholu? Aby niečo nechý-
balo. Treba ešte zistiť, aký trend je tento rok vo výzdobe, aby aj stromček 
mal tú správnu farbu. Prijímame mnohé kultúry, ale na tú našu zabúda-
me.
Sviatky zimného slnovratu u Slovanov alebo potom neskôr Vianoce, 
ktoré ich nahradili, boli vždy o hojnosti. Ale skorej takej, aby sa každý 
do sýtosti najedol. Nebolo to o prejedaní sa, obrovskom prebytku a už 
vôbec nie o plytvaní jedlom, ktoré skončí v košoch. 
Majte to na pamäti, keď budete chcieť upiecť jedenásty koláč a kúpiť ešte, 
pre istotu, ďalšie pivo do zásoby. 

BH
zdroj: internet

foto: pixabay

viete, na čo slúžil
 luciin stolček?
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viete KOľKO lÁsKy sa 
zmestí dO KraBice Od 

tOpÁnOK?

Už tretí rok ste sa mohli zapojiť do celoslovenskej výzvy a pote-
šiť niekoho, kto nečaká darček. Cieľovou skupinou sú seniori 
v domovoch dôchodcov. Výzva bola zverejnená aj na našom 

webe. Stačilo len naplniť krabicu od topánok maličkosťami, ktoré môžu 
potešiť seniorov v  niektorom zariadení. U  nás sa zapojilo spolu 128 
dobrých ľudí. Z toho 38 krabíc „plných lásky“, niečoho voňavého, nie-
čoho sladkého či slaného, niečo milé, ručne vyrobené, niečo na zahria-
tie – potešilo klientov Bohunky, kde im to prišli, za dodržania prísnych 
opatrení, odovzdať žiaci štvrtého ročníka s triednou pani učiteľkou.

BH
Foto: DH 

Mikuláš 
trochu netradične

Hľadali sme spôsob, ako zorganizovať Mikuláša počas pandémie. 
Aby neboli deti ukrátené. A tak v sobotu 5.12. zavítal do obce Miku-
láš spolu s anjelmi, čertmi na koči ťahanom koňmi. Niečo nové, čo sa 
hneď zapáčilo. Sviatok je obľúbený najmä deťmi, ktoré sa v tento deň 
tešia na obdarovanie sladkosťami a rôznymi drobnosťami.

MO
Foto: DH
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netradičnÁ 
JesennÁ výzdOBa

Na viacerých miestach v našej dedine pribudla netradičná jesen-
ná výzdoba - rôznym spôsobom upravené balíky slamy. Stalo 
sa už tradíciou, že počas roka skrášľujú ulice nielen kvitnúce 

kvety a kríky, ale aj rôzne rozprávkové bytosti, postavičky z animova-
ných filmov, zvieratá, keramika, drevo alebo kov. Veríme, že sa vám 
výzdoba páči.

M.O.
foto: D.H.

na stoloch budeme 
mať voňavý kalendár 

Obec vyhlásila začiatkom roka súťaž o najlepší recept. Zapojiť sa 
mohli všetci, ktorí sa našli vo varení alebo pečení. Stačilo niečo uva-
riť, naservírovať to, odfotiť a poslať s receptom na oddelenie kultúry. 
Do súťaže sa zapojili 2 muži a 31 žien. Škoda. Vraví sa, že muži sú v 
kuchyni originálnejší, neboja sa experimentovať. Sladké recepty pre-
važovali. Už pri vyhlasovaní súťaže sme vedeli, že z receptov spraví-
me stolový kalendár. Uzávierka bola v októbri a potom už kultúrna 
komisia vybrala recepty, ktoré sa umiestnili na prvých troch mies-
tach. 1. miesto získala Dáša Pokorná, 2. miesto Božena Hideghétiová 
a 3. miesto Tamara Lehutová. Všetci, ktorí zaslali svoje recepty, do-
stali finančnú odmenu. Svoje recepty ešte poslali: Silvia Matovičová, 
Adela Zemková, Alexandra Oravcová, Danka Matovičová, Daniela 
Papcunová, Erika Zemková, Irena Šoková, Jana Matulová, Katarína 
Lacková, Denisa Kiripolská, Lucia Lackovičová, Lucia Kobetičová, 
Lenka Svoreňová, Ľubica Zimová, Mária Horváthová, Marcela Kole-
nová, Marián Vyskoč, Michaela Oravcová, Natália Švecová, Petrone-
la Lehutová, Zuzana Hlavatovičová, Sabína Lehutová, Sebastian Ora-
vec, Sabína Zimová, Veronika Vajdečková, Zuzana Bachratá, Tamara 
Zimová, Klaudia Tomašovičová, Božena Krajčovičová.
Ďakujeme všetkým, ktorí prispeli svojimi receptami. Nájdete ich v 
kalendári a zverejníme ich aj na webe obce. Dúfame, že sa vám bude 
kalendár páčiť .

M.O.
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Jesenný mesiac október je mesiacom úcty 
k starším. K starým rodičom, seniorom, 
dôchodcom, jednoducho k ľuďom, ktorí preží-
vajú jeseň svojho života a patrí im naša vďaka. 
Žiaľ, tento rok nám všetky plány skrížila pan-
démia COVID-19, a preto sme hľadali spôsob, 
ako im ukázať, že na nich nezabúdame. Počas 
nestránkových dní  v mesiaci november sme  
ich navštevovali priamo v domácnostiach za 
dodržania všetkých bezpečnostných opatrení 
a odovzdali im darček a finančný príspevok.  
Milí naši seniori, prajeme vám všetkým veľa 
zdravia, šťastia, lásky a spokojnosti!
Viac foto na webe.

M.O.
Foto: D.H.

nezaBudli sme                          

Každoročne si pripomíname 11.11. Medzinárodný deň vojnových veteránov – ktorý sa tiež volá Deň 
červených makov. Pri pomníku padlých vojakov pri kostole sme na ich pamiatku položili veniec.  
      Foto: MO

úspešnÁ účasť na OKresnOm 
KOle OlympiÁdy zO sJl

V súčasnosti prežívame vo vzdelávaní ťažké obdobie, o to viac nás 
teší úspech nášho deviataka Patrika Žemlu, ktorý zvíťazil v okresnom 
kole Olympiády zo slovenského jazyka a literatúry, čím postúpil do 
krajského kola. V novodobej histórii je Patrik prvým žiakom, ktorý sa 
uvedenej olympiády zúčastnil a hneď aj obsadil prvé miesto. Okres-
ného kola OSJL (okres Trnava) sa zúčastnilo 21 žiakov. Patrikovi za 
reprezentáciu školy ďakujeme a želáme veľa úspechov v ďalšom kole.

Mgr. Lenka Šallaiová
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z BOhunKy

Staroba je pre nás všetkých prirodzená a 
nemôžeme ju zastaviť. Čo však môžeme 
urobiť pre našich seniorov v Bohunke, je 

spríjemniť im ju aj napriek neutíchajúcej pan-
démii. 

Mesiac október sa roky nesie v duchu úcty k 
starším. Každým dňom im prejavujeme úctu 
a náklonnosť v podobe milého slova, úsmevu, 
zdvorilosti, rešpektu, pozornosti.... Ich voľný 
čas sme opäť spestrovali zaujímavými aktivi-
tami. V chladnejších a daždivých dňoch sme 
si spríjemňovali dopoludnia hraním spolo-
čenských hier a kariet, tvorbou z prírodných 

materiálov. K dobrej kondícii prispieva aj 
pravidelné cvičenie a tréningy pamäti, ktoré 
tiež patria k obľúbeným  činnostiam našich se- 
niorov. Ako je v tomto období zvykom, vyre-
závali sme tekvice. Niečo dobré si pripravili 
pre maškrtné jazýčky. Využili sme aj asi po-
sledné pekné slnečné dni na výlet do blízkeho 
parku. Malému výletu sa všetci úprimne pote-
šili. Ešteže sme to stihli pred zákazom vychád-
zania. V našom krásnom parčíku sme pozbie-
rali jabĺčka a napiekli veľa dobrôt. Pre našich 
seniorov si personál Bohunky pripravil malé 
prekvapenie v podobe príjemného posedenia s 
bohato napečenými dobrotami. Toto jablkové 

hodovanie bolo sprevádzané výstavou a pred-
náškou o rôznych odrodách jabĺk. Pani riadi-
teľka zabezpečila pre každého darček v podo-
be teplej deky, ktorým sme chceli tiež prejaviť 
úctu, pretože ich životné príbehy, skúsenosti a 
vedomosti majú pre nás stále veľkú cenu. 

Nezaháľame ani v novembri. Začalo sa to všet-
ko zabezpečením kuchynky pre klientov, kde 
si budú môcť pripravovať vianočné pečivo v 
tejto náročnej dobe. V jedálni sme im vytvo-
rili kútik, ktorý pripomína našim gazdinkám 
aspoň trošku vlastnú kuchynku, v ktorej roky 
pripravovali jedlá pre svoje rodiny. Akčný per-
sonál vymyslel a zabezpečil nové koreničky, 
ušil zástery, nádobky na všetky suroviny, do- 
kúpili potrebné potraviny, ktoré by nemali chý-
bať v žiadnej kuchyni. Začalo sa to prípravou 
huspeniny a buchiet. Ingrediencie na huspe-
ninku sme dostali od sponzora, za čo mu veľmi 
pekne ďakujeme, ostatné sme už zabezpečili. 
Dúfame, že vianočné pečivo si tak už pripravia 
skoro sami, podľa svojich starých a overených 
receptov. Je nám všetkým ľúto, že sa nemôžu 
stretávať so svojimi rodinami, preto každou 
našou aktivitou sa snažíme, aby sme im vy-
tvorili vôňu a atmosféru domova. Tento rok si 
vianočné pečivo pripravujeme spolu s láskou 
a myšlienkami na tých, s ktorými nemôžeme 
byť. Naše ďalšie aktivity smerujú k zriadeniu 
fyzioterapeutickej miestnosti. Keďže peňazí je 
dnes veľmi málo, dievčatá na sociálnom úseku 
sa snažia získať grant na zakúpenie pomôcok - 
držme si päste, aby výsledok bol pozitívny. Na 
veľké šťastie Bohunky máme vynaliezavú fy-
zioterapeutku Ivetku, ktorá sa snaží vymyslieť 
každý deň cvičenia, ktoré ich neustále bavia. 

Pomaly sa blíži čas Vianoc, vyzdobíme si Bo-
hunku, napečieme vianočné pečivo a budeme 
si užívať vianočný čas. Taktiež pani starostka 
so svojimi zamestnancami, ako každý rok, nám 
doručili darčeky na Mikuláša a k Vianociam. 
Táto milá pozornosť našich klientov rozcítila a 
veľmi ďakujú. Našlo sa aj zopár dobrovoľníkov 
a detičiek, ktorí si spomenuli a pripravili veľa 
pekných darčekov - patrí im veľká vďaka. Pro-
síme dobrých ľudí, ak by mali nejaké „drob-
nosti“ navyše (gombíky, ihly, kanavu, fixky, 
farbičky, karty, stuhy, knihy, spoločenské hry, 
pexeso, bingo, maľovanky, krížovky), môže-
te nás telefonicky kontaktovať na sociálnom 
úseku (0917 882 202). Radi by sme takto sprí-
jemnili dlhé večery našim seniorom. Vopred 
veľká vďaka. 

Riaditeľka ZpS Bohunky PhDr. Martina Val-
ková aj touto cestou vyslovuje úprimné po-
ďakovanie - v prvom rade všetkým kolegom 
za prácu a nasadenie v tejto neľahkej situá-
cii (doterajšie štyri kolá  testovania na CO-
VID-19 prebehli s negatívnymi výsledkami), 
v ktorej si svoje povinnosti plnia svedomito 
a robia všetko preto, aby klienti prežívali svoj 
život stále kvalitne a plnohodnotne. Poďako-
vanie vyslovuje aj klientom zariadenia a ich 
rodinným príslušníkom za to, že napriek ob-

Báseň od klientky

Pomaly končí  rok  2020, ale nemáme 
dôvod, prečo za ním plakať.
Prišla k nám taká patália, prepadla nás 
silná pandémia.
Hovoria jej COVID-19 alebo korona
a verte mi, je to veľká potvora.
Ničí naše životy, ekonomiky, ale nie 
našu morálku, lebo keď budeme 
občiansky zodpovední, veríme, že ju 
porazíme a budeme ju mať na háku.

Melánia Gergelyová 
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medzeniam dodržiavajú všetky prísne naria- 
denia, ktoré boli prijaté s cieľom maximálne 
ich chrániť a urobiť všetko pre to, aby  sa cítili 
v bezpečí. 

Na záver by sme chceli čo najsrdečnejšie poďa-
kovať za pochopenie a podporu všetkým, ktorí 
si na nás spomenuli  a pomohli nám akou-
koľvek formou počas tohto ťažkého  obdobia, 
a to pani starostke Božene Krajčovičovej a jej 
šikovným zamestnancom (ktorí nám ochotne  
pomáhajú pri prevádzkových problémoch), 
pani doktorke MUDr. Grékovej Danke a pani 
doktorke MUDr. Iglovskej Nine za zdravotnú 
starostlivosť o klientov a  ADOSK-e s. r. o. z 
Trnavy pod vedením p. Mgr. Hlavatej za ošet-
rovateľskú starostlivosť.

Z. M., inštruktor sociálnej rehabilitácie
foto: V. CH sociálny pracovník

KrižOvKa
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Milí stravníci,

dovoľte mi za celý kolektív Kuchyne Paderovce poďakovať sa vám všetkým za priazeň a trpezlivosť v 
neľahkom roku 2020,  zaželať milostiplné a požehnané vianočné sviatky a veľa šťastia a zdravia do nové-
ho roku 2021.

Verím, že sa budeme stretávať v plnom počte aj v roku nasledujúcom, a preto mi dovoľte pár informácií 
k prevádzke Kuchyňa Paderovce:

• Počas vianočných sviatkov budeme pre vás variť do 23. 12. 2020 vrátane, od 24.12.2020 do 
06.01.2021 je kuchyňa zatvorená. 

• Variť začneme 07.01.2021, t. j. vo štvrtok.

• Keďže sa rozvoz obedov do vašich domácností  osvedčil  a uľahčujeme vám aj touto službou lepšie 
zvládať neľahkú situáciu s COVID-19, rozhodli sme sa v tom pokračovať aj v budúcom roku. 

• Nových záujemcov o obedy by som chcela upozorniť, že je potrebné prísť na obecný úrad v strán-
kových hodinách do pokladne a predložiť zo Sociálnej poisťovne Potvrdenie o poberaní dôchodku, 
a takto sa prihlásiť na odber obedov. Potom je potrebné zabezpečiť si dva obedáre, ktoré označené 
menom a adresou stačí už len priniesť na OcÚ. 

• Pre všetkých stravníkov naďalej platí, že do obedára sa vkladajú stravné lístky riadne označené me-
nom, priezviskom a dátumom objednaného obeda. 

• V zmysle Všeobecného záväzného nariadenia č. 59 o poskytovaní sociálnej služby v jedálni a výške 
príspevku na poskytovanie sociálnej služby v jedálni, platného od 12.4.2012, je možné za zvýhod-
nenú cenu 2,30 € za „dôchodcovský“ obed zakúpiť si iba JEDEN obed na deň. Ak si chcete na deň 
objednať viac obedov ako jeden, samozrejme, nie je problém vám ich doviezť, ale cena za každý ďalší 
obed je už ako pre ostatných občanov, a to 3,80 €.  Uvedené VZN č. 59 je vám k dispozícii na nahlia-
dnutie u p. Jablonkovej na obecnom úrade.

• Stravné lístky si aj naďalej môžete objednávať telefonicky: na mobilnom čísle 0905 286 649 alebo 
na priamej linke 033 557 1028 p. Zuzana Jablonková, alebo pri rozvoze obedov u pracovníčky OcÚ, 
ktorá vám lístky prinesie s obedom na druhý deň.

Verím, že sa v novom roku 2021 budeme môcť  stretávať viac osobne, lebo ten váš humor a láskavosť mi 
už veľmi chýba. ĎAKUJEM!

ZuzanaJ
Ilustračné foto: pixabay.com
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cenníK antuKOvé Kurty v nafuKOvaceJ 
hale a haly v ša šK Blava

sezÓna zima 2020/2021
Cenník schválený obecným zastupiteľstvom 18.11.2020, číslo uznesenia 456/VIII

 7:00 – 14:00
+ víkendy a sviatky - 

celodenne
14:00 – 22:00

Prenájom kurtov poplatok v €/hod.
Tenisový klub ŠK Blava 1928 a Klub tenisových amatérov 4 5
Občania obce Jaslovské Bohunice 8 10
Permanentka - občania obce Jaslovské Bohunice – 25 hod. a viac  7 9
Ostatní 11 13
Permanentka – ostatní – 25 hod. a viac 10 11

Permanentku/tenisový lístok si môžete objednať, vyzdvihnúť a uhradiť  počas pracovných dní v čase od 8.00 hod – 12.00 hod. na OcÚ
Kontakt:  Zuzana Jablonková -  0905 286 649 
zuzana.jablonkova@jaslovske-bohunice.sk
kuchyna@jaslovske-bohunice.sk
Jednorazový vstup na kurty si môžete objednať na t. č. 033 55 92 294
Jednorazový vstup do haly ŠK Blava si môžete objednať na t. č. 0905 623 988 - p. Marek Juhász

Pri platbe každý dostane „tenisový lístok“/permanentku, kde bude uvedené meno a počet predplatených vstupov na športovisko. 
Pred vstupom na tenisové kurty sa na vrátnici ubytovne/v hale preukáže týmto lístkom/permanentkou, kde mu bude zaznamenaný vstup. 

Poznámka:
Ak bude hala zatvorená počas sezóny z dôvodu COVID-19, nevyčerpané vstupy sa prenášajú do sezóny zima 2021/2022. Nevyčerpané 
vstupy z akéhokoľvek iného dôvodu neprítomnosti na športovisku sa neprenášajú, ale sa považujú za vyčerpané, nakoľko je hala na tento 
čas zarezervovaná a hráč si má svoje povinnosti zariadiť tak, aby mohol prísť.

ZJ

lOvnÁ sezÓna 
2020 sKOnčila

Rok 2020 bol v súvislosti s pandémiou veľmi náročný. Činnosť OZ ME-
ANDER však nedokázala zastaviť ani pandémia a s ňou súvisiace proti-
pandemické opatrenia. Aj keď musím priznať, že vzhľadom na vzniknutú 
situáciu bola činnosť nášho združenia sťažená. Niektoré tradičné akcie, 
ktoré organizuje naše združenie, sa nemohli konať buď vôbec, alebo len 
v obmedzenom režime. Rybám ale nevysvetlíte, že sú tu určité opatre-
nia. Potrebujú prijímať potravu, liečiť sa a chcú plávať v čistej vode. Naša 
činnosť v tejto oblasti musela byť štandardná, ako keby žiadne obmed-
zenia neexistovali. Na rybníku sme spolu s ďalšími rybármi strávili veľa 
času pri riešení havarijných situácií pri nedostatku vody, pri bežných 
brigádach, pri zakrmovaní alebo pri zarybňovaní nášho jazera novými 
rybami. 

Touto cestou chcem poďakovať všetkým, ktorí počas celého roka aktívne 
pracovali v prospech nášho združenia: správnej rade, členom združenia, 
dobrovoľným hasičom, obecnému úradu a všetkým, ktorí nás podporo-
vali a pomáhali nám. 

 Do nového roku vám želám  veľa zdravia, šťastia a veľa krásnych chvíľ 
strávených pri vode.

Petrov zdar
Ľuboš Remenár

predseda OZ MEANDER

ryBÁri, 
nezaBudnite 

OdOvzdať prehľady 
O úlOvKOch 

Správna rada Občianskeho združenia MEANDER pripomí-
na svojim členom, aby nezabudli včas odovzdať Prehľady 
o úlovkoch za rok 2020. Keďže tohtoročná lovná sezóna sa 
už skončila, termín na odovzdanie prehľadov za rok 2020 je 
najneskôr do 31.1.2021. Pri neodovzdaní správne vypísaného 
Prehľadu o úlovkoch v určenom termíne nebude v nasleduj-
úcom roku vydané Povolenie na lov. 

Správne vyplnené Prehľady o úlovkoch sú pre nás dôležité, 
aby sme vedeli pripraviť plán zarybnenia na nasledujúce se-
zóny. Prehľady o úlovkoch môžete odovzdať osobne niekto-
rému z členov Správnej rady OZ. 

Petrov zdar
Braňo Fitoš

                                                                                                                        
podpredseda OZ MEANDER 

autor: Braňo Fitoš
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Jesenné zaryBnenie

V utorok 17.11.2020 Občianske združenie MEANDER zreali-
zovalo plánované zarybnenie nášho rybníka. Vzhľadom na 
nepriaznivé upršané jesenné počasie sa prebiehajúce práce na 

výstavbe stavnice pri kalovej jame pred prítokovým meandrom nedali 
zrealizovať. Touto cestou by sme sa chceli poďakovať Dobrovoľnému 
hasičskému zboru obce Jaslovské Bohunice a starostke obce za výpo-
moc pri doplnení vody v rybníku. Do poslednej chvíle sme zvažovali, 
či vykonať plánované zarybnenie alebo nie. Napokon po doplnení vody 
do akceptovateľnej výšky sme sa rozhodli do rybníka nasadiť nádherné  
kapry K3 v priemernej dĺžke 45cm.

Veríme, že práce na prítoku do rybníka sa podarí zrealizovať čo najskôr, 
aby sa ryby mohli v pokoji pripraviť na zazimovanie. Toto dodatočné 
zarybnenie bolo dlhodobo naplánované ešte po opätovnom napustení 
rybníka po rekonštrukcii v roku 2017. Ešte máme pripravené zarybne-
nie zubáčom, ktoré je logisticky komplikovanejšie. Dúfame, že sa nám v 
najbližšom období podarí zrealizovať.

Toto doplnenie rybej osádky určite skvalitní rybačku na našom rybníku. 
Tešíme sa na novú lovnú sezónu.

 Petrov zdar

 Braňo Fitoš
 podpredseda OZ MEANDER 

foto: Braňo Fitoš

pripravuJeme ryBníK na zimu 

V poslednú novembrovú nedeľu bolo 
konečne síce chladné, ale pekné sl-
nečné počasie, vhodné na vykonanie 

plánovaných aktivít na rybníku. Keďže korona 
nám dáva v tomto roku riadne zabrať, viaceré 
plánované aktivity sme museli odložiť, prípad-
ne realizovať improvizovane podľa počasia a 
aktuálnych nariadení vlády. Práve poslednú 
novembrovú nedeľu sme na tento účel využili. 
Pohrabali sme lístie na strane rybníka od gará-
ží, vyčistili sme ríny na nájomných garážach, 
zo strechy altánku a garáží sme pozbierali ka-
mene, ktoré sa tam „záhadne“ dostali a uprata-
li altánok a okolie garáží.

V súvislosti s jesenným zarybnením sme vy-
užitím člna zrealizovali dezinfekciu rybníka 
proti chorobám a intenzívne prikŕmili ryby. 
Prikrmovanie rýb vykonávame pribežne po-
čas celého roka, intenzívne hlavne počas jari 
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a jesene, kedy ryby nemajú k dispozícii toľko 
potravy. Najdôležitejšie je jesenné prikrmova-
nie, aby si ryby vytvorili tukové zásoby, ktoré 
potrebujú pre správne prezimovanie. 

Zostáva nám dúfať, že nasledujúca lovná sezó-
na už nebude tak ovplyvnená koronavírusom a 
budeme sa spoločne tešiť z peknej rybačky na 
našom rybníku. 

Petrov zdar
 

Braňo Fitoš
 podpredseda OZ MEANDER 

foto: Braňo Fitoš

špOrt

mladší žiaci u-13 
šK Blava 1928 

JaslOvsKé BOhunice 
Druhú polovicu tejto sezóny sme zača-
li ešte začiatkom júna. Všetky futbalové 
súťaže boli na určité obdobie stopnuté 
kvôli koronavírusu. Veľké pozitívum je, 
že chlapci sa stále tešia na futbal a celkovo 
športovanie. Počas leta sme sa snažili tré-
novať, absolvovali sme veľa prípravných 
zápasov - tým sme sa snažili čo najlepšie 
pripraviť na štart sezóny. 
V kádri máme hráčov narodených v ro-
koch 2009, 2010, 2011, plus nám chodia 
na výpomoc hráči od starších žiakov – Fi-
lip Matolek a Timotej Melicher (rok na-
rodenia 2008, ktorí môžu hrať v kategórii 
MŽ). Počas jesennej časti sme odohrali 
aj smolné majstrovské zápasy,  v ktorých  
môžem chlapcov pochváliť za aktivitu, čo 
sa týka útočnej hry družstva, pretože to 
je štýl,  s ktorým sa chceme prezentovať. 
Avšak nešťastne sme prehrali niektoré zá-
pasy, v ktorých  sme nevyužili naše veľké 
príležitosti, a naopak súper skóroval. 
Opäť sa zopakovala situácia z jarnej čas-

ti, kedy sa súťaž prerušila a zatiaľ nie je 
známy dátum, kedy sa zase dostaneme na 
zelené trávniky. Aktuálne sme v neúplnej 
tabuľke na 6. mieste so ziskom 7 bodov (2 
– 1 – 3) a aktívnym skóre 19:14. 
Prajem všetkým hlavne veľa zdravia, aby 
sa situácia okolo pandémie čo najrých-
lejšia dostala do normálnych koľají a aby 
sme sa zase vedeli vrátiť k našim bežným 
činnostiam bez obmedzení.
Zostava mladších žiakov ŠK Blava sezóna 
2020/2021
Tomáš Satina, Lukáš Žemla, Adam Čeliga, 
Andrej Junas, Martin Junas, Dominik Ho-
lec, Michal Tomovič, Lukáš Juhász, Šimon 
Machovič, Samuel Bugár, Jakub Kostolan-
ský, Adam Horváth, Matej Rapant, Matej 
Matolek, Tadeáš Varga, Tobias Pollák, 
Adam Strečanský

Marek Maška
tréner

všetkým nám futbal chýbal
šK Blava 1928  u-15

Pred štartom nového súťažného ročníka 2020/21 ča-
kalo na mňa a mojich žiakov viacero náročných úloh. 
Vysporiadať sa s odchodom piatich hráčov do novoz-
loženého tímu dorastu, nabehnúť po “koronapauze“ 
do tréningového a zápasového rytmu. 
Tréningová dochádzka po uvoľnení opatrení bola 
výborná, vidieť, že nám všetkým futbal chýbal. Prvé 
súťažné zápasy boli napínavé a zaujímavé. Prišli víťaz-
stvá nad Smolenicami (2:1), Zvončínom (2:1) a Zelen-
čom (5:1). Obzvlášť výkony so Zvončínom a v Zelenči 
boli perfektné. Chlapci však pocítili aj chuť prehier. 
Mňa, trénera, najviac mrzí, že tieto prehry neprišli 
pre vyššiu kvalitu súpera (snáď výnimkou boli prehry 
s Hrnčiarovcami a Krakovanmi), ale súviseli s choro-
bami a nútenou karanténou. V kádri máme 15 hrá-
čov, keď z nich vypadne 5 alebo 6, hrať je veľmi ťažké. 
Chcel by som preto poďakovať chlapcom z U-13, ktorí 
ochotne chodili na zápasy a pomáhali nám ich vôbec 
odohrať. Mrzí ma, že súťaž sa opäť prerušila, ale mys-
lím, že toto rozhodnutie bolo správne. 
Chlapcom ďakujem za túto etapu nášho spoločného 
futbalového života a verím, že sa čoskoro, v zdraví, 
opäť stretneme na našom krásnom štadióne. ŠK BLA-
VA do toho!!! 
Tím ŠK BLAVA 1928 U-15: Hlavatovič Ondrej, Drgoň 
Matej, Bašnák Adam, Matolek Filip., Jelínek Timotej, 
Rajnic Lukáš, Rajnic Marko, Nádaský Alex, Melicher 
Timotej, Ušák Adam, Pavlovič Adrián, Hracho To-
máš, Bugár Tomáš, Satina Tomáš, Satina Samuel,

Tréner Martin Machovič
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a mužstvo šK Blava 1928 Jaslovské Bohunice 
prezimuje na 1.mieste 

V tejto neľahkej covidovej dobe sme sa so 
vzniknutou situáciou vysporiadali zatiaľ veľ-
mi dobre a aj napriek rôznym okolnostiam 
sa pohybujeme na prvom mieste v tabuľke. Je 
to veľmi dôležitý fakt, pretože pri avizovanej 
reorganizácií súťaže prvých 5 mužstiev v ta-
buľke by malo zostať v 4.lige a ostatné muž-
stvá vypadnú do 5.ligy. 

Naštartovali sme výborným 1.miestom (pozn. 
stav k 5.12.). Je to pekná východisková pozí-
cia do ďalších bojov do roku 2021, ktorá sama 
ukáže, čo a ako ďalej.  ŠK Blava 1928 sú už tra-
dičnou súčasťou štvrtej najvyššej súťaže seve-
rozápad a aj napriek týmto skutočnostiam by 
sme si túto súťaž zaslúžili hrať aj naďalej a pre-
zentovať sa krásnymi futbalovými výsledkami 
a reprezentáciou našej obce šírením dobrého 
mena v celom západoslovenskom regióne aj 
naďalej. Do aktuálnej edície sme vstúpili vý-
borne, keď z troch kôl sme získali maximálny 
počet bodov. Našim cieľom je zotrvanie v tejto 
súťaží a skončiť do 5. miesta. Chlapci ukázali 
svoju bojovnosť a kolektívny duch, kde sa raz 
opäť ukázal charakter mužstva a všetkých za-
interesovaných činovníkov. Tento celok zapa-
dá a zapadol do seba a ťahá za jeden povraz 
s maximálnym nasadením. Osobne si myslím, 
že momentálne máme vyskladané mužstvo na 
vysokej úrovni a chlapcov z nášho prostredia. 

Káder mužstva tvorí Matejkovič Štefan, Domi-
nik Barbuš, Lančarič Peter, Zemko Filip, Prvý 
Marián, Žitný Tomáš, Lukács Norbert, Janso 
Jakub, Krajčovič Peter, Bango Filip, Machovič 
Martin, Buchanec Lukáš, Dvorák Daniel, Po-
láček Samuel, Hlavatovič Dávid, Kaniščák Pe-
ter, Zolvík Lukáš, Balún Denis, Halmo Michal, 
Dobiš Andrej, Hluch Daniel, Demovič Lukáš, 
Kolarovič Adam, trénerom je Marek Juhász, 
asistentom Marek Maška a vedúcim mužstva 
Jozef Kubiš. Títo hráči zasiahli do tohtoročnej 
futbalovej edície. Čo je potešiteľné, sú to osoby, 
ktoré pochádzajú z našej obce, alebo blízkeho 
okolia - Veľké Kostoľany, Nižná, Špačince, Ra-
došovce, Dolné Dubové, Malženice, Dechtice, 
Kátlovce, Trnava a po jednom hráčovi máme z 
Myjavy a Nitry. Väčšina hráčov ma s našou ob-
cou veľmi blízky vzťah. Snažíme sa podporovať 
našich chlapcov aj chlapcov z blízkeho okolia 
vo futbalovom napredovaní. Vytvárajú si tak 
kladný vzťah k našej obci už od najmladších 
kategórií. Toto všetko sú veľmi dôležité faktory 
a samozrejme mnoho iných, ktoré dávajú je-
den celok.

Aktuálne výsledky A mužstva v jesennej časti 
majstrových zápasov: ŠK Blava 1928 – Prievi-
dza 4:3, Trebatice – ŠK Blava 1928 – 0:1, ŠK 
Blava 1928 – Domaniža 3:0, Trenčianske Stan-
kovce - ŠK Blava 1928 1:1, ŠK Blava 1928 – Vr-

bové 2:1, ŠK Blava 1928 – Kvašov 3:1, Radimov 
- ŠK Blava 1928 2:0, ŠK Blava 1928   – Hloho-
vec 1:1, Dolné Vestenice - ŠK Blava 1928   0:2, 
ŠK Blava 1928   – Bánovce nad Bebravou 3:1.

Tréner Marek Juhász 

Za všetkých futbalistov by som sa chcel 
poďakovať všetkým fanúšikom, poslan-
com obecného zastupiteľstva, kolegom, 
funkcionárom, hráčom, rodičom, všet-
kým futbalovým mužstvám a klubom 
združených v ŠK Blave 1928, správnej 
rade  ŠK Blava 1928 Jaslovské Bohunice 
a pani starostke Božene Krajčovičovej, 
nech všetci spoločne prežijeme príjemné 
vianočné  sviatky a všetko len to najlepšie  
v roku 2021, hlavne veľa zdravia, pretože 
to je najvzácnejšie čo máme.

Mgr. Marek Juhász 
predseda futbalového klubu

pOĎaKOvanie
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začiatok sezóny
 bol nervózny

ŠK Blava Jaslovské Bohunice U-19
Myšlienky vedenia futbalového klubu ŠK 
Blava Jaslovské Bohunice o založení kate-
górie U19 sa podarilo zrealizovať, a tak sa k 
ďalším mládežníckym kategóriám vo futbale 
v Jaslovských Bohuniciach pridala aj kategó-
ria dorastencov. 
S letnou prípravou sme začali už začiatkom 
júna, kedy sme sa aktívne pripravovali trénin-
govými jednotkami a prípravnými zápasmi. 
Začiatok sezóny bol však z našej strany trochu 
nervózny. Na viacerých postoch sme sa už od 
začiatku sezóny snažili nájsť typologicky vhod-
ných hráčov. Hráči sa tam postupne menili a 
všetci sme niekedy cítili, že to nie je optimálne. 
Svedčia o tom aj naše úvodné zápasy sezóny, 
kde sa nám nepodarilo nazbierať žiadne body. 
Postupom času sa však naša výkonnosť stabi-
lizovala a mužstvo našlo svoju tvár. Od tohto 
momentu sa naša výkonnosť začala prejavovať 
aj na zápasoch, kedy sme v ďalších 4 súbojoch 
nepocítili trpkosť prehry. Po vyhratom zápase 
s Modrankou sme však po nariadenej domácej 
karanténe museli prerušiť celý tréningový pro-
ces. Dúfam, že sa situácia do budúcna bude vy-

1 ŠK BLAVA 1928 Jaslovské Bohunice 10 7 2 1 20:10 23 5
2 FK TEMPO Partizánske 10 7 1 2 25:14 22 10
3 OFK Baník Lehota pod Vtáčnikom 10 6 3 1 22:7 21 6
4 TJ Družstevník Radimov 8 6 1 1 24:12 19 7
5 TJ Partizán Domaniža 10 6 1 3 20:16 19 1
6 TJ NAFTA Gbely 10 4 4 2 16:14 16 4
7 TJ Slavoj Boleráz 9 4 2 3 17:9 14 2
8 OŠK Trenčianske Stankovce 9 3 3 3 14:15 12 -6
9 FC Baník Prievidza 10 4 0 6 13:19 12 -3
10 OFK Trebatice 10 3 2 5 17:22 11 -4
11 TJ Partizán Prečín 10 3 2 5 9:15 11 -1
12 FC Slovan Hlohovec 9 2 2 5 9:21 8 -7
13 TJ Spartak Kvašov 10 2 2 6 11:24 8 -10
14 MFK Vrbové 8 1 4 3 9:10 7 -5
15 ŠK VEGUM Dolné Vestenice 10 2 0 8 16:27 6 -9
16 MFC SPARTAK Bánovce nad Bebravou  9    1   1  7      8:15          4        -5

tabuľka 4.ligy zsfz po jesennej časti 2020/2021

víjať priaznivejšie, aby sa mohlo mužstvo opäť 
stretnúť na ihrisku. Hráčom aj napriek všetké-
mu ďakujem a verím, že sa čoskoro vidíme na 
štadióne.  
Káder U-19: Denis Klč, Jakub Bardač, Tomáš 
Tomašovič, Martin Bošnák, Samuel Plesník, 
Mário Kubišta, Matúš Kosmál, Lukáš Ďurica, 

Tomáš Číž, Patrik Bulla, Samuel Goliáš, Voj-
tech Stanislavský, Lukáš Kostolanský, Dominik 
Kadlečík, Matej Bohunický, Samuel Ušák, Filip 
Abelovič, Šimon Hlavatovič, Lukáš Ferech. 

tréner: Martin Čmehíl
asistent trénera: Martin Vyhlídal

Platená inzercia 3/2020
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vodáci počas korona roku
Rok úplne iný ako všetky ostatné. Vodáckemu klubu doprial aspoň zo-
pár aktivít, lebo mnohé museli byť kvôli pandémii zrušené. Na vodu 
sme sa dostali až v auguste na spoločný rodinný splav po ramene Váhu, 
ktorý po daždivých dňoch spríjemnilo slniečko. Druhý splav sme zorga-
nizovali v spolupráci s farským úradom na Malom Dunaji. V septembri 
sme absolvovali zdravotnú prípravu, lebo k základným podmienkam 
spôsobilosti vodáka patrí dodržanie bezpečnosti na vode a poskytnutie 
pomoci v prípade nehody. 
Dvaja členovia sa úplne prvýkrát zúčastnili vodáckej súťaže - 32. roční-
ka Dunajského maratónu z Dobrohoštu do Gabčíkova. Na 22 kilome-
trovej trati z 30 lodí sa umiestnili na 9. mieste. K prvému súťažnému 
výsledku im blahoželáme! Zimná príprava zatiaľ nie je žiadna, bazény 
sú zatvorené, tak snáď o rok v lete bude opäť riadna vodácka sezóna.

L.B.
Fotky: Peter Bubán


